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Printre impunătoarele construcţii industriale ridicate în ultimii ani in oraşul 
Sibiu, iigurează şi cea a fabricii de confecţii .Steaua roşie“

Foto: FRED NUSS

Adunările electorale — entuziaste

)AMENl Al MUNCII ROMÂNI, GERMANI, 
1AGHIARI Şl DE ALTE NAŢIONALITĂŢI!

Votînd candidaţii Frontului Unităjii Socia- 
ste, votafi pentru întărirea prieteniei şi 
-ifiéi dintre poporul român şi nationals
te conlocuitoare, pentru afirmarea nestîn- 
snită a tuturor cetăţenilor tării, de orice 
ton alitate , în viata politică şi socială, 
»entru realizarea telurilor şi năzuinţelor co- 
nune de propăşire a patriei socialiste.

(Din Manifestul Frontului Unităţii Socialiste)
Aspect din timpul adunării electorale din sala clubului .Independenţa“

R e v e la ţia  h ă rn ic ie i

O R G A N  AL C O M U N  ULUI IUDEŢEAN SIBIU AL P. C .  R. Şl AL CONSILIULUI POPULAR JUDEŢEAN PROVIZORIU

manifestări
ale ataşamentului faţă de 
politica partidului nostru

Cuvintarea tovarăşului
VASILE PA TIU NEŢ

STIMAŢI TOVARĂŞI CETĂŢENI
AI ORAŞULUI SIBIU,

Permiteţi-mi să mulţumesc cu pri
lejul acestei adunări cetăţenilor din 
circumscripţia electorală nr. 2 Sibiu- 
cenlru pentru încrederea ce mi-au 
acordat-o propunîndu-mă candidat in 
alegerile pentru Marea Adunare Na
ţională.

Doresc cu acest prilej să subliniez 
că insufleţitele adunări şi întîlniri 
la care am avut ocazia să particip 
in oraşul dumneavoastră, au consti
tuit o expresie vie a adeziunii una
nime a oamenilor muncii înfrăţiţi, ro
mâni, germani şi maghiari, la politi
ca internă şi externă a partidului 
nostru.

Merită să fie subliniat, de aseme
nea, că atît la depunerea candida
turii, cit şi la întilnirile • ce au avut 
loc am avut ocazia să constat cu 
mare satisfacţie înalta conştiinţă so
cialistă de care au dat dovada în 
aceste întîlniri oamenii muncii din 
oraşul Sibiu. Am avut satisfacţia să 
constat că în centrul atenţiei şi 
dezbaterilor care au avut loc în a- 
ceastă perioadă '— şi nii mă îndo
iesc că nu închidem dialogul nici 
după alegeri şi că asemenea întîl
niri vor avea loc şi în continuare — 
au stat problemele de interes gene
ral, problemele majore ale dezvol
tării ţării noastre, a judeţului şi o- 
raşului Sibiu. Am fost plăcut impre
sionat de faptul că în toate adună
rile s-au dezbătut problemele legate 
dé perfecţionarea, de îmbunătăţirea, 
de organizarea ştiinţifică a produc
ţiei în industria oraşului dumnea
voastră, ca şi problemele legate de 
dezvoltarea şi îmbunătăţirea activi
tăţii din agricultură.

O impresie plăcută mi-a făcut şi 
discuţia pe care am avut-o cu re
prezentanţii valoroşilor intelectuali 
din acest oraş, cu care prilej am 
reuşit să cunosc multiplele şi im
portantele probleme care preocupă 
locuitorii oraşului şi judeţului. Am 
constatat înalta responsabilitate, şi 
în acelaşi timp, mîndria fiecărui ce
tăţean pentru trecutul, prezentul şl

îndeosebi pentru viitorul oraşului 
dumneavoastră.

Pentru mine această perioadă a 
constituit o adevărată revelaţie as- 
cultînd cu cit patos şi cîtă dragoste 
doresc oamenii muncii să-şi dezvol
te în continuare oraşul.' Cum mai 
spuneam, în aceste adunări s-au 
dezbătut, în marea lor majoritate, 
probleme de interes comun, general, 
cît şi unele de interes personal. Cu 
toţii ştim că de rezolvarea proble
melor de interes general va depinde 
pînă la urma urmei — mai repede 
sau mai tîrziu — rezolvarea şi a 
problemelor personale.

Aş vrea să amintesc cîteva din a- 
ceste probleme, care de fapt vor 
trebui să dea de gîndit organelor 
noastre locale şi nouă, tuturor can
didaţilor de deputaţi. Tovarăşul 
prim-v:ic.eppeşediate Buzdughină, a 
amintit aici că s-au făcut peste 1 900 
de propuneri. Faptul cuprinde şi o 
parte pozitivă, dar şi una negativă. 
Negativă pentru că a fost nevoie să 
se aştepte ca ele să se acumuleze, 
fără a fi rezolvate. Pe viitor va tre
bui să se militeze continuu şi per
severent pentru rezolvarea diferite
lor proPleme de interes major — 
fără ia aştepta anumite evenimerite. 
Cu atît mai mult ţin să subliniez 
arest lucru cu cît am avut satisfac
ţia ca în cadrul adunărilor să as
cult dorinţa tuturor cetăţenilor de a 
se antrena la muncă patriotică pen
tru a rezolva diversele problema ca
re vizează buna gospodărire şi con
tinua înfrumuseţare a , Sibiului.

Doresc, de asemenea, să subliniez 
ca o latură care merită să fie a- 
preciată în întreprinderile oraşului, 
preocuparea pentru folosirea fondu
rilor de mică mecanizare. Aceste 
fonduri, care se folosesc în multe 
părţi, au contribuit la dezvoltarea 
capacităţilor de producţie ale între
prinderilor. Sigur, asemenea reali
zări sínt multe, însă în scurtul timp 
avut la dispoziţie, nu mi-a fost po
sibil să le cunosc pe toate. Dar 
dumneavoastră le cunoaşteţi bine, 
fără îndoială. Apreciez că aceste re

zultate se datoresc în mare măsură 
şi intelectualităţii oraşului, care con
tinuă tot mai mult tradiţiile intelec
tualităţii din oraşul Sibiu. Tehnicie
nii, inginerii din întreprinderi con
stituie elemente de mare însemnă
tate, care contribuie la dezvoltarea 
oraşului Sibiu. Aş dori să mai re
marc dorinţa arzătoare pe care am 
remarcat-o, care m-a impresionat a- 
tît în întreprinderi cît şi în discu
ţiile cu intelectualii: dorinţa ca în 
oraşul dumneavoastră să ia fiinţă 
o facultate. Sigur, această dorinţă, 
dacă nu astăzi, într-un timp oare
care, se poate spune că va avea 
perspective de rezolvare.

Cu ocazia acestei adunări vă cer 
să-mi îngăduiţi să subliniez faptul 
că, pe lingă marile succese şi fru
moasele rezultate pe care le-a ob
ţinut oraşul dumneavoastră, am con
statat şi unele lipsuri în diferitele 
sectoare de activitate. Bunăoară, nu 
peste tot capacităţile de producţie 
sínt folosite integral. Trebuie să ne 
dea de gîndit că baza de dezvoltare 
a oricărui oraş este şi va fi dez
voltarea foiţelor de producţie, fo
losirea capacităţilor pe care le avem 
şi completarea în plus a altor ca
pacităţi. De asemenea lasă încă mult 
de dorit aproape in majoritatea în
treprinderilor problema pregătirii 
cadrelor necesare să poată mînui şi 
să stăpînească cît mai bine tehnica 
nouă cu care sínt înzestrate între
prinderile. Nu puţin de dorit mai 
lasă aprovizionarea cu materii şi 
materiale — lipsă care aparţine si 
organelor centrale de la diverse mi
nistere, dar nu în mai mică măsură 
şi organelor locale, respectiv con
ducerilor întreprinderilor. Mai lasă 
de dorit şi problema cooperăiii, pe 
care noi am discutat-o de fapt în 
întreprinderi.

Pentru aceasta este necesar ca or
ganele de conducere din întreprin
deri' să acorde o mult mai mare a- 
tenţie aprovizionării cu materii şi 
materiale.

De aici necesitatea de a înţelege 

(Continuare îd pag. a lll-a)

— Dacă oamenii noştri sínt har
nici? (preşedintele G.A.P. tov. Iosif 
Olaru zîmbeşte). Nu ştiu. Aş pu
tea doar să vă dau cîteva cifre: a* 
verea obştească: 4776 000 lei. In a- 
cest an am obţinut de pe cele 220 
hectare însămânţate cu porumb o 
producţie medie de 2 930 kg boabe 
la hectar, faţă de 1 900 kg plani
ficate. La sfecla de zahăr, am recol
tat de pe cele 70 ha în medie, cîte 
21 800 kg faţă de 16 000 planificate.

— Dar hărnicia se cere răsplă
tită...

— întocmai! Numai ca retribuţie 
suplimentară, cooperatorii au primit 
123 000 kg porumb boabe şi 43 000 
lei pentru depăşirea planului la cul
tura sfeclei de zahăr. Reţinuţi că 
din aceştia 19 000 lei au fost distri
buiţi brigăzii a Il-a, care a avut o 
producţie medie de peste 30 000 kg 
sfeclă la hectar.

— Cîteva nume?
— Notaţi: Florentina Murăresru, 

Ana Fogoroş, Ion Bobanga, din bri
gada a Il-a, Maria Stoichiţă, Gheor- 
ghe Mereş, din brigada a lll-a, Mi
ron Maxim de la zootehnie, Ana 
Hulpuş şi mulţi alţii cu care ne 
mîndrim.

— E greu de spus dintr-o dată 
tot ce am realizat în ultimii ani, da» 
sínt unele lucruri pe care le vede 
oricine. (Redau din discuţia cu 
Miron Olaru, primarul comunei). 
In satul Sebeşu de Sus •  
fost terminată clădirea căminului 
cultural, cu o sală de spectacole pe 
care ar putea s-o invidieze mulţi. 
Localul în care funcţionează consi
liul popular, poşta, dispensarul este 
de curînd dat în folosinţă. Aţi vă
zut noul local al cooperativei d e , 
consum? Oferă posibilitatea practi
cării unui comerţ civilizat, conform 
cerinţelor mereu crescîtide ale lo
cuitorilor satului. Nu a fost uitat 
nici învăţământul: în comuna noas
tră sínt două şcoli generale cu 31 
cadre didactice şl 550 elevi. Oame
nii înţeleg rostul şcolii şi au mun
cit cu hărnicie pentru a construi în
că 2 săli de clasă, care au fost date 
deja în folosinţă.

— Ne puteţi releva cîteva aspec
te ale creşterii indicilor bunăstării 
locuitorilor comunei?

— Oamenii cîştigă bine şi stan
dardul vieţii lor creşte neîncetat. 
Cred că ati remarcat numărul mare 
de case noi sau renovate. Numai în 
ultimii doi ani au fost construite 85 
case noi, trainice, încăpătoare. în 
acelaşi timp a crescut puterea de 
cumpărare a locuitorilor: în Í968 
comerţul cooperatist a desfăcut măr
furi în valoare de 14 600 000 lei, fa
tă de numai 10 200 000 lei în 1965.
E elocvent, nu? O pondere mare 
o are cumpărarea unor mărfuri de 
folosinţă îndelungată. Magazinele 
din comună au vîndut între 1965— 
1968 douăzeci garnituri de mobilă 
de bucătărie, 10 garnituri mobilă 
dormitor, 30 canapele, 24 aparate de 
radio, 34 televizoare, 10 maşini de 
cusut. Dar multe altele au fost cum
părate de la Tălmaciu, Avrig sau 
Sibiu. Dovada? Acum în comună 
există 72 de televizoare şi 179 apa
rate de radio. Toate acestea sínt 
rodul muncii şi hărniciei locuitorilo» 
din comuna noastră.

— Proiecte de viitor ?
— în primul rînd, terminarea că

minului cultural de aici, din Raco- 
vita. Apoi alte numeroase lucrări de 
gospodărire a Comunei, propuse de 
cetăţeni pentru a fi realizate prin 
muncă patriotică: pavări de trotua
re, pietruiri de drumuri, repararea 
podurilor şi fîntînilor, plantări de 
pomi, amenajări de parcuri şi zo
ne verzi. Vedeţi, oamenii noştri au 
o ambiţie: prin sat trec numeroşi 
turişti, din toate colţurile tării, da» 
nimeni să nu poată spune că, în 
timp ce peste lot tara se înnoieşte, 
Racoviţa bato pasul pe Ioc. Oame
nii noştri sínt doritori de mai bine 
şi ştiu să facS treabă bună, sin» 
harnici.
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Sínt de o săptămînă aici, în co
muna aceasta de la poalele munţi
lor, de unde Surul e la o azvîrlitu- 
ră de băţ. M-am obişnuit deja cu 
oamenii şi ei cu mine şi acum în
cerc să sintetizez cîteva dintre ob
servaţiile făcute în acest timp. Cred 
că nu greşesc cînd afirm că viaţa 
comunei pulsează sub semnul hăr
niciei. Am fost martorul cîtorva e- 
venimente importante care jalonea
ză existenţa cotidiană a satului, 
deschizînd perspective noi. Unul a 
fost întîlnirea cu candidatul pentru 
Marea Adunare Naţională, ing. Eleo
nora Nilca. Cooperatori vîrstnici, cu 
tîmplele ninse de trecerea vremii, 
femei, tineri — dintre care unii voi 
vota anul acesta pentru prima dată 
— au luat cuvîntul ca într-o con
sfătuire de lucru, exprimîndu-şi a- 
deziunea totală faţă de politica Par
tidului Comunist Român, decizia fer
mă de a vota pe reprezentanţii 
Frontului Unităţii Socialiste. Şi din 
cuvîntul tuturor s-a desprins hotă- 
rîrea de a contribui prin hărnicia 
muncii lor la înfăptuirea propuneri
lor făcute.

Invitat la adunările pe brigăzi şi 
la adunarea generală a cooperatori
lor din Racoviţa, am avut din nou 
revelaţia hărniciei dar şi a maturi
tăţii de gîndire în analizarea treburi
lor gospodăreşti. Niciodată nu am în
ţeles ca acum rolul. pe care aduna
rea generală a cooperatorilor îl are 
în hotărîrea bunului mers al trebu
rilor obşteşti. Rînd pe rînd au fost 
analizate documenţele prezentate în 
fata obştii şi. în cuvinte chibzuite, 
îndelung cumpănite, oamenii au fă
cut propuneri menite să îmbunătă
ţească organizarea şi desfăşurarea 
muncii lor, să ducă la obţinerea u- 
ncr rezultate şi mai bune. Sobri şi 
demni, au înfăţişat căile yde îndepli
nire a sarcinilor de plan pe 1969, 
subliniind caracterul realist al aces
tuia. Şi cînd au votat adoptarea pla
nului, mîinile acelea vînjoase, arse 
de soarele verii, au chezăşuit rea
lizarea lui.

PROLETARI DIN TOATE ŢĂRILE, UN1ŢI-VA !

LA SIBIU
Sala clubului uzinei „Indepen

denţa" a găzduit ieri după-amia- 
ză o acţiune deosebit de impor
tantă în salba bogată a manifes
tărilor din actuala campanie elec
torală pentru alegerile de la 2 
martie. Intr-un cadru caracteri
zat prin entuziasm şi însufleţire 
a avut loc o impresionantă adu
nare electorală la care au parti
cipat muncitori, ingineri şi teh
nicieni reprezentînd colectivele de 
muncă din întreprinderile sibiene, 
intelectuali, militari, funcţionari, 
gospodine, tineri şi vîrstnici, ro
mâni, germani şi maghiari din 
toate circumscripţiile electorale 
ale municipiului Sibiu.

Participanţii au întîmpinat cu 
vii şi îndelungi aplauze apariţia 
în sală a tovarăşului Vasile 
Patilineţ, secretar al Comitetului 
Central al Partidului Comunist 
Român, candidat de deputat în 
circumscripţia electorală nr. 2 Si- 
biu-centru pentru alegerile de de
putaţi în Marea Adunare Natio
nal*. *

Adunarea a fost deschisă de 
tovarăşul ' Richard Winter, prim- 
secretar al Comitetului judeţean 
de partid, preşedintele Consiliu
lui popular judeţean.

Pe tot parcursul desfăşurării adu
nării, cei' peste 800 de participanţi 
au ovaţionat călduros pentru Par
tidul Comunist Român, pentru pa
tria noastră socialistă, pentru vic
toria in alegeri a Frontului Unităţii 
Socialiste. Aplauze îndelungate, 
lozinci şi chemări au punctat în 
îWtunanenŢă atmosfera de mare 
Sása Hetire care a domnit în sală.

Cei care au luat cuvîntul au 
înfăţişat', în cuvinte avîntale, pline 
de mîndrie, realizările însemnate 
obţinute de oamenii muncii din 
Sibiu în toate domeniile activi
tăţii economice şi social-culturale, 
au evidenţiat faţa nouă, optimis
tă a străvechiului burg de pe Ci- 
bin, saltul calitativ realizat în anii 
socialismului în toate laturile ac
tivităţii materiale şi spirituale. Ei 
au subliniat dezvoltarea impe
tuoasă a industriei, agriculturii, a 
învăţămîntului, artei şi culturii 
din municipiul Sibiu, au dat glas 
hotărîrii unanime a tuturor oame
nilor muncii, indiferent de naţio
nalitate, de a munci neobosit pen
tru atingerea obiectivelor înscrise 
în planurile din acest an hotări- 
tor al actualului cincinal, hotărî
rea de a-şi respecta integral an
gajamentele luate în cinstea ce
lei de-a XXV-a aniversări a Eli
berări patriei noastre şi în in- 
tîmpinarea celui de-al X-lea Con
gres al partidului.

„In acest an de mare importan
ţă în realizarea obiectivelor eco
nomice ale planului cincinal 
arăta muncitorul Augustin Gligor 
— colectivul de muncă al uzinei 
„Independenţa", pe care-1 repre
zint aici, este hotărît să-şi respecte 
ferm angajamentele luate cu oca
zia dezbaterii cifrelor de plan pe 
anul în curs, conştient fiind de 
faptul că planul de producţie al 
uzinei noastre este o părticică

mică dar însemnată din planul 
construcţiei socialiste elaborat de 
partidul şi statul nostru. Ne-am 
angajat să dăm, peste prevederile 
planului, o producţie marfă vîn- 
dută şi încasată în valoare de
1,5 milioane lei, un beneficiu su
plimentar de 1 milion Iei şi să 
economisim 350 tone de metal".

Viorica Guşu, profesoară, pre
şedinta Comitetului judeţean al 
femeilor, vorbind în numele de
taşamentului însemnat pe care-1 
reprezintă în sinul intelectualită
ţii sibiene oamenii de la catedră, 
a numit cu îndreptăţită satisfac
ţie cîteva dintre înfăptuirile din 
ultimii 4 ani în domeniul învăţă- 
mîntului, subliniind dorinţa una
nimă a tuturor slujitorilor şcolii 
de a răspunde grijii necurmate a 
partidului şi statului nostru pen
tru viaţa şi munca lor, cu succe
se şi mai însemnate în mutica no
bilă de pregătire şi educare a 
viitorilor constructori • ai socialis
mului, a protagoniştilor de mîine 
ai înfăptuirilor care vor urma.

Aducînd, in cuvinte avintate, 
prinosul recunoştinţei dascălilor 
pentru preţuirea şi grija pe care 
partidul şi statul nostru le-o a- 
cordă, vorbitoarea a spus: „Răs
pundem atenţiei şi grijii cu care 
şîntem înconjuraţi făgăduind să 
ne înzecim eforturile pentru a 
cultiva cu grijă în cugetul şi în 
sufletul tinerelor 'vlăstare pe care 
le avem în grijă, sentimentele no
bile ale responsabilităţii pentru 
viitorul patriei, al dragostei şi 
preţuirii pentru partidul-părinte, 
al înaltelor idealuri ale socialis
mului şi comunismului. Vom face 
din dorinţa de perfecţionare con
tinuă a metodelor noastre de 
muncă un înalt comandament al 
condiţiei noastre profesionale".

„Continuăm astăzi, în Sibiu, 
amplul dialog care a avut loc în 
ultimele săptămâni între alegători 
şi candidaţii Frontului Unităţii So
cialiste pentru alegerile de la 2 
martie — a spus tovarăşul Tho
mas Nagler, cercetător la Muzeul 
Brukenthal. Recenta întîlnire a 
intelectualilor sibieni cu candida
ţii noştri pentru Marea Adunare 
Naţională a reliefat conştiinţa 
matură a intelectualităţii noastre, 
rolul important ce revine ştiin
ţei şi culturii în evoluţia societă
ţii socialiste. Cercetătorii sibieni, 
români si germani, lucrează în 
prezent intr-o atmosferă de de
plină înţelegere, într-o armonie 
cum nu a fost cunoscută în tre
cut".

După ce a vorbit despre bucu
ria si ataşamentul deplin cu care 
oamenii muncii din Sibiu au pri
mit chemările însufleţitoare cu
prinse in Manifestul Frontu
lui Unităţii Socialiste, tovarăşul 
Gheorghe Nilca. directorul fabri
cii de confecţii a spus, printre 
altele: „Cu două zile in urma, 
colectivul nostru de muncă a săr. 
bătorit două decenii de activita
te, raportind noi si importante 
realizări in bilanţul color 20 de 
ani de existentă. Degsebit de

(Continuare tn pag a III al
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Sticlarii nu vor dezminţi
Pe mulţi dintre cel prezenţi In 

sală l-am văzut de nenumărate ori în 
fata cuptoarelor de topit sticlă, su- 
flind la teavă, la atelierele de gra
vură, la pictură, la amestec, execu
te d  cu Indemînarea lor specifică 
mişcări numai de ei ştiute.

De data aceasta au venit să anali
zeze activitatea depusă de întregul 
colectiv de muncă al fabricii „Vitro- 
metan" pe perioada anului ce s-a 
scurs, să stabilească măsuri şi mai 
eficiente pentru ca sarcinile ce le 
revin pentru acest an să fie tot aşa 
de prompt îndeplinite şi chiar de
păşite.

Din informarea prezentată de ing. 
Emílián Bărbat, preşedintele comite
tului de direcţie, am spicuit cîteva 
cifre care demonstrează că sticlarii 
stnt capabili să se achite de sarcini 
chiar şi tn condiţii mai puţin co
mode. Spunem aceasta deoarece în 
anul care a trecut şi chiar şi în pre
zent fabrica se află In fază de re
construcţie totală.

In anul 1968, fabrica a înregistrat 
!a principalii indicatori însemnate 
sporuri fată de anul 1967. La valoa
rea producţiei globale un spor de 
18,3 la sută, la productivitatea mun
cii de 12,7 la sută, iar la producţia 
şi livrările la export 27,2 la sută.

Succesele obţinute pe linia creş
terii volumului producţiei industriale 
şi a productivităţii muncii au avut 
la bază acţiunea de mobilizare a tu
turor muncitorilor, inginerilor şi 
tehnicienilor în direcţia valorificării 
superioare a materiilor prime şi ma
terialelor, utilizării rationale a uti
lajelor, a fondului de timp.

Atenţie deosebită a fost acordată 
organizării ştiinţifice a producţiei şi 
a muncii, punîndu-se în aplicare 43 
de măsuri care au avut o eficientă 
anuală de 2 450 mii lei. Printre a- 
ceste măsuri amintim: decalotarea 
paharelor la capătul cuptoarelor de 
recoacere, paletizarea transportului 
şi manipulării materialelor, mecani
zarea pregătirii amestecului de ma
terii prime şi umectarea lui, creşte
rea indicelui de utilizare a cuptoru
lui nr. 7, prin mărirea numărului gu
rilor de lucru şi altele.

Complexitatea şi varietatea produ
selor pentru export a constituit o 
solicitare deosebită a iniţiativei şi 
atenţiei muncitorilor sticlari la tea
vă, a celor de la atelierele de fini
sare şi înnobilare.

Merită amintit şi faptul că prin 
măsurile luate şi prin ţinerea unei 
permanente legături cu constructorul, 
comitetul de direcţie a asigurat con
diţiile necesare ca planul la total 
Investiţii să se realizeze în propor
ţie de 118 la sută, iar la construcţii 
montaj de 119,9 la sută.

Dar adunarea reprezentanţilor sa
lariaţilor de la „Vitrometan" a avut 
şi un pregnant caracter de analiză 
■a unor deficiente ce au existat pe 
parcursul anului, care lichidate, ar fi 
dus la obţinerea de rezultate şi mai 
bune. ,

Astfel, în anul care a trecut indi
cele de utilizare a suprafeţei de to
pire a cuptoarelor a fost de numai
91,1 ia sută în timp ce indicele de 
topire a fost realizat în proporţie 
de 105,8 la sută. Aceasta înseamnă 
că din totalul topiturii realizate, nu
mai 59,6 la sută s-a folosit în pro
ducţia finită, restul de 40,4 la sută 
reprezentînd sticlă căzută la scaune, 
calotă, spărturi şi alte pierderi teh
nologice, nerealizîndu-se astfel ra
portul planificat între indicele de 
topire şi cel de utilizare.

Este adevărat că natura şl speci
ficul producţiei întreprinderii implică 
în mod obiectiv anumite pierderi 
tehnologice de la faza de elaborare 
a pastei de sticlă pînă la produsul 
finit, însă o serie de pierderi sînt 
consecinţa unor deficienţe interne ca: 
pastă de sticlă necorespunzătoare, 
produse date spre fazele de finisare 
care prezentau defectă, pierderi pro
vocate din cauza recepţiei sumare 
în cadrul depozitului interfazic, de
pozitare şi transport necorespunză-

t r a d i ţ i a
toare, pierderi provocate la sculptu
ră, gravură şi pictură.

Iată deci că la „Vitrometan" exis
tă încă suficiente rezerve, care va
lorificate ar duce la creşterea efi
cienţei economice a întreprinderii 
mai ales tinînd seama de faptul că 
fiecare procent de creştere a ran
damentului reprezintă o producţie 
marfă suplimentară anuală de 1,8 
milioane lei.

Referindu-se la folosirea fondului 
de timp, şeful de sector Alexandru

A dunări a le  r e p re z e n 
ta n ţ i lo r  sa la r ia ţi lo r

Nagy a arătat că întregul colectiv 
trebuie să acţioneze mai prompt în 
vederea reducerii absenţelor nemo
tivate, luînd o atitudine hotărîtă îm
potriva celor care mai obişnuiesc ca 
după plata salariului să nu se pre
zinte la lucru.

„Disciplina nu trebuie înţeleasă 
numai prin prezenţa omului la ser
viciu, ci mai trebuie urmărit şi mo
dul cum salariaţii folosesc în mod 
util timpul de lucru" a arătat Fran- 
cisc Schweler, preşecjintele comitetu
lui sindicatului.

Referindu-se la măsurile ce trebuie 
luate pentru creşterea continuă a 
calităţii produselor, brigadierul loan 
Bordaş a arătat printre altele, că 
multe deficiente picai, ă chiar de la 
controlul interfazic. în cadrul secto
rului trei, controlorii se ocupă de 
Înregistrarea producţiei, neglijînd toc
mai lucrul ce trebuie să-l facă.

Pentru reglementarea unor defi
ciente în ce priveşte pierderile pro
vocate, maistrul loan Comşa a pro
pus să se rezolve odată problema 
magaziei interfazice unde sínt de
pozitate multe articole, fără a se pu
tea ţine o evidenţă clară a lor.

„Dacă fabrica noastră ar reuşi să 
deschidă un magazin de desfacere 
de produse în cadrul municipiului 
Mediaş, anual s-ar putea cîştiga 
600 000 lei prin vînzarea diferitelor 
articole fabricate" — a spus printre 
altele, Leopold Schobel, şeful servi
ciului vînzări.

Discuţii interesante şl propuneri 
preţioase au făcut şi ceilalţi vorbi
tori, printre care Traian Năsoi, 
Gheorghe Dumitraş, loan Bordoczi, 
Vasile Surdu şi alţii.

Participanţii la adunare au apro
bat angajamentul colectivului fabri
cii care a fost îmbunătăţit a i ocazia 
adunărilor pe secţii şi sectoare. 
Astfel, colectivul de muncă de la 
„Vitrometan“ se angajează ca în 
anul 1969 să obţină următoarele re
zultate: depăşirea valorii producţiei 
globale cu 1 400 mii lei; depăşirea 
producţiei marfă cu 1 400 mii Iei; 
economii peste plan în valoare de 
200 mii lei; livrări peste plan la ex
port — 300 mii lei; beneficii peste 
plan — 500 mii lei.

E. SANDU

. V
- ; J?.:,

Noi construcţii în municipiul Mediaş; cantina şi internatul Grupului şcolar petrol-chimie

Pentru educarea tineretului
m spiritul

dragostei de patrie şi frumos
Pentru a face cunoscut cititorilor Tribunei Sibiului (mai ales tine

rilor) care sínt perspectivele de folosire utilă a timpului liber, con
cediilor şl vacantelor, am adresat cîteva întrebări tovarăşului N. Nl- 
coară, membru în Comisia judeţeană de turism pentru tineret.

REP.: Pe linia Uniunii Tinere
tului Comunist, care este sfera 
acţiunilor turistice pentru tinerel?

Penultima confruntare a fazei in- 
tercomunale a celui de-al IX-lea 
concurs al formaţiilor artistice de 
amatori a înscris în agenda de spec
tacole trei întîlniri —- la Racoviţa, 
Porumbacu de Jos şi Păuca. Reuşind 
să antreneze o destul de largă par
ticipare a interpreţilor, această fază 
a completat aria de desfăşurare a 
unui concurs care s-a dovedit a fi 
bine primit de

subliniem ritmica sigură a dansato
rului Ion Olaru din Racoviţa.

Este un fapt pozitiv că putem a- 
minti din desfăşurarea concursului 
de la Racoviţa o prezenţă promiţă
toare la capitolul brigăzilor: este 
vorba de brigada artistică din Sebe- 
şu de Jos (instructor Petru Citea), 
care, depăşind şablonul în care s-a 
încadrat, cea din Racoviţa a inclus

publicul spec
tator din co
munele şi sate
le judeţului.
Desigur că, în- 
scriindu-se în 
faza de masă 
a concursului, 
cele trei centre 
amintite au evi
denţiat de mul
te ori, un ni
vel oscilant al 
prezentei artis
tice, rămînînd' 
la aprecierea 
juriului munca 
de selecţie şi 
de promovare a 
valorilor. Fapt 
este că avanta
jul spiritual al unei largi antrenări a 
concurenţilor va rămîne în conştiin
ţă ca un factor stimulativ pentru 
emulaţia mişcării de amatori.

La Racoviţa, spectacolul a fost va
riat şi inegal. Am remarca mai în- 
tîi grija cu care au fost aduse pe 
scenă unele elemente folclorice tra
diţionale, printre care şezătoarea de 
femei de Ia Sebeşu de Sus, bazată 
pe cîntece vechi şi pe spontaneita
tea creatoare a participanţilor, ca şi 
jocurile populare. Ca formaţie omo
genă, ni s-a părut că se impune cu 
o prestanţă scenică sporită grupul 
vocal din Turnu Roşu (22 persoane, 
instructor Enea Orean). La compar
timentul soliştilor vocali, posibilităţi 
mai conturate de interpretare a do
vedit Nicolae Crapciu din Sebeşu de 
Jos, printr-o interiorizare adecvată 
cerinţelor melodice. Tot în ceea ce 
priveşte interpreţii solişti, ţinem să

Ai iX-iea concurs ai formaţiilor 

artistice de amatori

Continuă revelare  
I creaţiei pspitera

şi miniaturi dramatizate axate pe 
aspecte locale, interpretate printr-o 
mişcare degajată, asupra căreia a 
impietat doar defectuozitatea părţii 
muzicale.

Spectacolul de la Porumbacu de 
Jos a avut o desfăşurare destul de 
alertă, deşi s-a păstrat în general 
între limitele unei realizări nepre
tenţioase. Nu putem ii de acord cu a- 
cele foruri locale care au adus pe 
scenă interpreţi neentuziasmaţi, doar 
din necesitatea de a răspunde unor 
puncte obişnuite ale concursului. 
Este vorba de dansatorii din Scorei, 
grupul vocal din Avrig (compus, 
contrar scopului concursului, din 
eleve), fanfara din Bradu (de fapt 
un grup instrumental). Claca la şe
zătoare (instructor N. Anghelea) 
prezentată de Porumbacu de Sus, 
deşi cam teatralizată pe alocuri, a 
cuprins cîteva puncte autentice, din-

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Acuzatul nu s-a prezentat (orele 17,00 
şi 19.00),

TIMPUL
Soarele răsare la 6 h şi 59 m şi 

apune la 17 h şi 59 m. Vreme în
chisă cu cerul mai mult noros. Vor 
cădea precipitaţii temporare sub for
mă de ploaie. Vîntul va sufla po
trivit cu unele intensificări locale, 
din sectorul sud-vestic. Minimele 
vor fi cuprinse între minus 1 şi mi
nus 4 grade, iar maximele vor os
cila între +5 şi +8 grade.

CINEMA
SIBIU: PACEA: Profesioniştii (ore

le 8,45; 11,00; 13,30; 16,00; 18,30;
21.00) ; ARTA: Cerul începe la etajul
ni (orele 10,00 şi 12,00) şi Acuzatul 
(orele 14,30; 16,30; 18,30; 20,30); TI
NERETULUI: Vară fierbinte (orele 
10,00: 12,00; 14,30; 16,30; 18,30;
20.30) .

MEDIAŞ: PROGRESUL: Pantoiul 
cenuşăresei (orele 14,00; 16,30; 19,00; 
21,15); TINERETULUI: Fete în uni- 
formă (orele 10,00; 16,30; 18,30;
20.30) ; UNIREA: Căutătorii de aur 
din Arkansas (orele 16,00; 18,00 şi
20.00)

CISNADIE: POPULAR: Roata vieţii 
(orele 11,00; 14,00; 16,00; 18,00 şi
20 00).

AGNITA: 8 MAT- Winnetou s. TXT 
(orele 10,00; 16,00; 10,00 Şl 40,06;.

TELEVIZIUNE

Actorul Vlado Müller în filmul 
cehoslovac Acuzatul nu s-a prezen
tat

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Planeta maimuţelor (orele 18,00 şi 
20,00).

BAZNA-BAI: Pasărea timpurie
(orele 17,00 şi 19,00),

COPŞA MICĂ: POPULAR: Ope
raţiunea Crossbow (orele 17,00 şi 
19,00).

OCNA s -butt UI: Un hectar de cer 
(orele ir,oo şi 19,00),

11.00 Limba franceză. Lecţia 48 
(reluare).

11.30 Limba engleză. Lecţia 48 
(reluare).

12.00 TV pentru specialiştii din in
dustrie.

12.30 închiderea emisiunii de dimi
neaţă.

17.30 Telex TV.
17,35 TV pentru specialişti.

Medicină.
18.05 Limba germană. Lecţia 44.
18.30 Club XX — „Tineri din sec

torul 3".
19.00 Telejurnalul de seară.
19.30 Opiniile dumneavoastră...
19.45 Actualitatea muzicală.
20.05 Căsuţa poştală 111. Dialog cu 

telespectatorii.
20,15 Avanpremieră.
20.30 Tele-cinemateca: „Perlele 

coroanei".
22,10 Monografii contemporane.
22.30 Arii din opere româneşti.
22.45 Telejurnalul de noapte.
23.00 Închiderea emisiunii.

TEATRU
Secţia germană a Teatrului de stat 

din Sibiu prezintă, la ora 19,30, în 
sala teatrului, piesa Dracul, banii şi 
diagoriua.

tre care am reţinut frumosul cîntec 
al altitelor, astfel incit acest moment 
folcloric a transmis un mesaj artis-_ 
tic şi în acelaşi timp documentar. 
Din filmul întîlnirii de la Porumbacu 
de Jos a lăsat o bună impresie şi 
grupul vocal feminin al comunei 
gazdă (instructor loan Nistor), ca şi 
ansamblul pe generaţii al dansatori
lor din Avrig (instructor loan Vă- 

leanu). - Felici- 
■■ tăm participa

rea în concurs 
a primarului lo
cal Aurel Ga- 
vrilă (voce pu
ternică, volum 
avantajos), un 
veteran al miş
cării de ama
tori. Pe de al
tă parte, ne ex
primăm. regre
tul că au lipsit 
de la această 
íntílníre jocu
rile populare 
din Săcădate, 
altădată .trans
mise prin in-

.....  ‘ terpreţi care au
ştiut să se in

tegreze firesc şi expresiv în speci
ficul locului.

Intenţionat lăsat la urmă, centrul 
Păuca a conţinut cele mai multe sur
prize, atrăgînd atenţia asupra unei 
mişcări artistice caracterizată prin 
pasiune şi dăruire. Concursul a adus 
în faţa juriului o largă diversitate a 
formaţiilor, încadrate în rigori orga
nizatorice adecvate (se cere subli
niată activitatea pregătitoare a di
rectoarei căminului cultural din 
Păuca, Maria Berea). O adevărată 
revelaţie a constituit-o prezenţa sce
nică a corului din Bogatu (45 de per
soane), dovedind o interpretare ne
aşteptat de bună. Tot din reprezen
tanta artistică a satului Bogatu se 
detaşează calitativ echipa de dan
suri populare (deşi, pe alocuri, cu 
influentă făgărăşeană) şi solistul in
strumentist loan Hadăr, un iscusit 
mînuitor al taragotului. Solii artei de 
amatori din Presaca au avut două 
puncte de rezistentă: obiceiul de 
iarnă „Butea junilor" (din care am 
remarcat în special „Cîntecul juni
lor") şi familia de dansatori Mitea, 
reunind trei generaţii şi dovedind 
pe lingă pasiune un simt aparte al 
scenei, atestat prin iniţiativa unui 
montaj interesant. Lucruri bune şi 
despre interpreţii comunei gazda. 
Soliştii (Otília David — voce, lacob 
Lepticb — acordeon) s-au străduit 
să ofere publicului momente agrea
bile, la fel formaţia de fluieraşi, ani
mată de primarul comunei, Ion Vă- 
caru. Am ţine cu deosebire să sub
liniem două interesante aspecte: ex
presia artistică a înfrăţirii dintre na
ţionalităţi, dovedită prin obiceiul să
sesc „Cîrnilegiul" (pentru prima dată 
adus pe scenă), ca şi prin compo
nenta omogenizată a grupului vocal; 
interferenţa specificităţii folclorice 
române şi germane, evidenţiată prin 
interpretarea ireproşabilă a fanfarei 
condusă de Martin Meister.

Aşadar, penultima întîlnire a fazei 
intercomunale a adăugat sporit în 
conştiinţa noastră ideea caracterului 
larg cuprinzător al concursului, punc
tat adeseori de surprize, care îşi gă
sesc astfel făgaşul cuvenit spre afir
mare. Pe această bază de masă a 
concursului, care conţine în mod 
specific premise incipiente, se vor 
selecta pe parcurs valorile reprezen
tative ale mişcării de amatori, care 
tind să dea alt conţinut, mult supe
rior, noţiunii de amatorism.

AUREL COTU

vicepreşedinte al Comitetului 
judeţean pentru cultură 

şi artă

TITU POPESCU

N.N.: La nivel republican îşi des
făşoară activitatea Biroul de turism 
pentru tineret, iar la nivelul jude
ţului Comisia judeţeană de turism 
pentru tineret.

REP.: Este vorba, după cite îmi 
dau seama, de o problemă de ca
re se ocupă în special O.N.T. 
Nu se creează astfel un parale
lism?

N.N.: Paralelismul de care vorbiţi 
e relativ. Noi colaborăm cu O.N.T., 
însă ne diferenţiem de această insti
tuţie prin specificul muncii noastre: 
numai cu tinerii. Or, O.N.T. are o 
sferă de activitate mult mai largă.

REP.: Mai precis, care este sco
pul Comisiei, judeţene de turism 
pentru tineret?

N.N.: în primul rînd de a forma 
tinerilor adinei sentimente patriotice, 
prin cunoaşterea frumuseţilor patriei 
noastre din totdeauna. Acţiunile în
treprinse de noi au un caracter com
plex, excursiile îmbinîndu-se cu ac
tivităţi sportive, culturale etc.

REP.: Practic, cum se realizea
ză aceste acţiuni?

N.N.: Ele se fac diferenţiat, pe ca
tegorii de tineri. Organizatoric, la 
nivelul întreprinderilor, şcolilor, co
munelor, sínt initiate de cercurile 
de turism, îndrumate de Comisia ju
deţeană. La rîndul lor, cercurile pot 
organiza acţiuni proprii, folosind în 
aceste scopuri o cotă parte din bu
getul organizaţiei U.T.C.

REP.: Pe plan extern, Comisia 
judeţeană desfăşoară vreo aclivi- 
tate?

N.N.: Da, atît pentru lărgirea ori
zontului tinerilor muncitori de la 
noi, cit şi pentru stabilirea de re
iaţii internaţionale în rîndul tinere
tului. Acţiunea aceasta capătă forma 
schimburilor de experienţă. In 1969 
vor fi trimise din judeţul nostru trei 
grupuri, de cite 40 de tineri fiecare, 
în Iugoslavia. Alte grupuri mai mici, 
prin Biroul de turism pentru tineret, 
vor vizita: U.R.S.S., R.D.G., Cehoslo
vacia, Italia, Franţa, Marea Britanie, 
Turfcia.

REP.: Pe plan local ce s-a fă
cut anul acesta?

N.N.: Cîteva excursii. La Poiana 
Braşov, la Poiana Neamţului... Ceă

mai reuşită a fost cea organizată 
cu prilejul carnavalului zăpezii, în 
zilele de 1—2 februarie, la Păltiniş; 
unde au participat aproximativ 120 
de tineri din judeţ.

REP.: Altele, recente...
N.N.: Mai întîi un ciclu de trei 

itinerarii, organizat cu elevii licee
lor teoretice, apoi balul fetelor, în 
cinstea zilei de 8 Martie, la Păl
tiniş. In 16 martie o excursie in
structivă, cu caracter tematic, cu 
responsabilii cercurilor din întreprin
deri, la cabana Suru. Tot în martie 
avem programat un concurs de o- 
rientare turistică pe fază judeţeană. 
De 1 Mai vom organiza o excursie 
prin locurile mai importante unde 
s-au dat lupte pentru eliberarea pa
triei. în vară vom mai organiza un 
concurs de orientare turistică pe bi
ciclete, cu tinerii salariaţi.

Aş vrea să menţionez că zilele a- 
cestea pleacă în Iugoslavia primul 
din cele trei grupuri despre care am 
vorbit mai înainte.

REP.: Ce ne puteţi spune despre 
cea mai recentă acţiune?

N.N.: Este excursia cu liceele teo
retice. Cele trei itinerarii care vor 
fi parcurse pe grupuri, pe rînd, sínt: 
1. Sibiu — Alba Iulia — Cluj, 2. 
Valea Oltului şi 3. Braşov — Bucu
reşti — Rîmnicu-Vîlcea — Sibiu. 
Pentru că, după ce vor fi parcurse 
toate itinerariile va avea loc un con
curs pe' tema principalelor obiective 
întîlnite, li s-au arătat dinainte ele
vilor: traseele, modul de desfăşura
re a concursului şi bibliografia ne
cesară. Concursul, cuprinde mai mul
te faze: pe licee, pe oraşe, pe muni
cipii şi pe judeţ. La sfîrşitul con
cursului vor fi acordate trei premii. 
Pentru primul premiat ne-am gîndit 
la o excursie în străinătate. Ceilalţi 
doi vor primi obiecte şi vor bene
ficia de excursii în tară. Una din 
excursii s-a făcut la 23 februarie. 
Primul grup a plecat po itinerariul 
Sibiu — Cluj. Alt grup va pleca la 
9 martie şi celălalt la 16 martie pe 
acelaşi traseu. în vacanta de primă
vară excursiile se vor repeta cu 
alte grupuri. Acţiunea se încheie în 
15 aprilie.

Totodată Comisia judeţeană va 
organiza şi trimiterea tinerilor în 
tabere de odihnă pentru tineret, în 
concedii şi vacante, la munte şi la 
mare. în vara aceasta vom trimite 
500 de tineri din judeţ la C-ostineşti 
şi Mangalia. Vreo 200 vor merge 
la Predeal, Piriül Rece, Timiş şi în 
alte staţiuni.

Interviu realizat de 
DINU PRIBEAGU

Din viata
organizaţiilor

U. T. C.

Mai întîi exisiă pasiune. Apoi, încetul cu inceiul, schitele elevilor de la 
Liceul de muzică şi arte plastice din Sibiu capătă contururi precise, sub 

supravegherea aientă a profesoarei Rodica Chişu

Manifestări 
dedicate zilei 

mecaniza
torilor

După cum ne informează Ion 
Aleman, şeful comisiei tineret să
tesc a Comitetului judeţean U.T.G. 
Sibiu, duminică, 23 februarie au 
avut ioc, la Şcoala generală nr. 1 
din Sibiu, manifestări dedicate zi
lei mecanizatorilor. Gu mult inte
res a fost ascultată expunerea 
„Aspecte ale politicii interne şi 
internationale a partidului şi sta
tului nostru". Inginerul Ion Po- 
parod de la uzina „Tractorul" 
Braşov a vorbit tinerilor despre 
unele probleme de ordin tehnic- 
profesional. S-a desfăşurat apoi 
faza judeţeană a olimpiadei meca, 
nizatorilor.

Elevii cînfă 
şi dansează

In cadrul concursului „Festiva
lul şcolar", iniţiat de Comitetul 
Central al U.T.C., duminică, for
maţiile artistice ale elevilor de la 
Liceul agricol Sibiu au concurat 
în faza municipală. Corul, orches
tra de muzică populară, forma
ţiile de dansuri, recitatorii, soliştii 
vocali au realizat un spectacol 
deosebit de plăcut. Merită să a- 
mintim aducerea în scenă a „Buz
duganului", minunat obicei pre
luat de la sătenii din Mohu.

Pasiune 
pentru muzică 

şi film
Comitetul municipal U.T.C. in 

colaborare cu direcţia cinemato
grafului „Pacea" continuă să or
ganizeze întîlniri ale tinerilor pa
sionaţi de muzică şi film. în ca
drul întîlnirii de duminică, Ovi- 
diu Isac a prezentat mai multe 
genuri muzicale. Soliştii Ricky 
Dandel, Rodica Luca, Rauch Wolf 
au interpretat melodii din cadrul 
genurilor discutate. A rulat apoi 
„Feldmareşala", film în care ro
lul principal e interpretat de cu
noscuta cîntăreată italiană Rita 
Pavone.

P r i e t e n i e  —  

dragoste
Un simpozion in cadrul căruia 

tinerii de la întreprinderea „Li
bertatea" au discutat despre prle. 
tenie, tovărăşie şi dragoste a a- 
vut loc ieri, la ora 16. Unul dintre 
susţinătorii simpozionului a fost 
profesorul Traian Oplncaru.

C oncert 
al elevi

Liceul de muzică şi arte plastic 
din Sibiu organizează un concej 
care va avea loc astăzi, la ora 1 
în sala Teatrului do stat. In pro 
gram muzică vocală şi instrumen
tală, Intrarea pe bază de invitaţii.

)
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Cuvintarea tovarăşului 
VASILE PÁTI LI NEŢ

(Urmare din pag. !)

fiecare tovarăş director ţi conducă
tor de întreprindere, pe linie de par
tid sau de stat, că este necesar 
de a cere mai insistent respectarea 
a ceea ce este prevăzut în pian. Vor 
fi obţinute, astfel, mai muite rezul
tate decît pîaă acum.

Am avut ocazia să particip şi la 
adunarea generală dintr-o coopera
tivă agricolă de producţie din raza 
municipiului. Aş dori să subliniez, 
pe lingă unele părţi pozitive ale 
activităţii din cooperativele pe care 
le aveţi în oraşul dumneavoastră — 
şi nu mă îndoiesc că în judeţ aveţi 

^  multe şi mari realizări în cadrul 
cooperativelor — că într-una din 
cooperativele din raza oraşului, Po- 
placa, sínt foarte multe lipsuri. Eu 
socot că Sibiul are putere şi forţă 
pentru ca o asemenea cooperativă să 
se ridice la nivelul cooperativelor 
înaintate. Există păreri, care invocă 
faptul că greutăţile ar proveni de 
la situaţia de cooperativă de deal. 
Par la Plenara Uniunii Nationale a 
Cooperativelor Agricole de Produc
ţie, tovarăşul Nicolae Ceauşescu a 
subliniat, printre alte probleme ri
dicate, că avem în ţară peste 280 
de cooperative care au o valoare a 
zilei-muncă de peste 30 de lei, cal
culată la preţurile de achiziţie. Din 
aceste 280, aproape jumătate sínt 
cooperative de deal. Poplaca este 
pe deal. Cei din această comună 
s-au obişnuit să lucreze în între
prinderi. Dar cu atît mai mult tre
buiau să se obişnuiască şi cu mai 
multă disciplină a muncii. Ar fi asi
gurat, astfel, o organizare mai bună 
a activităţii acestei cooperative. Ră- 
tnîne, atît pentru cei din Poplaca 
cît şi pentru cei din alte cooperative, 
ca organele noastre, noi să ne în
dreptăm aici atenţia pentru ca aceas
tă cooperativă să fie ridicată la ni
velul cooperativelor înaintate pe ca
re le are judeţul. Aşa cum s-au ob
tinut rezultate remarcabile în toate 
domeniile de activitate în oraşul Si
biu, cred că, cu forţele comune ale 
i elor interesaţi, vom ajuta şi la îm
bunătăţirea situaţiei^ din această 
cooperativă.

Au fost ridicate şi o serie de pro
bi me gospodăreşti ale oraşului., Şi 
aici, fată de renumele pe care îl are 
oraşul Sibiu, trebuie ca atît candi
daţii de deputaţi cît şi organele 
noastre locale, îndeosebi organele 
care se ocupă cu problema înfru
museţării şi curăţeniei, să acorde a- 
ceeaşi atenţie cartierelor ca şi cen
trului. în discuţia pe care am avut-o 
cu cadrele care conduc aceste sec
toare a reieşit că mai sínt foarte 
multe lucruri de făcut, dar că nu 
există fată de ele o preocupare deo
sebită. Rămîne ca o sarcină de ma
re însemnătate şi rezolvarea pro
blemei transportului în comun.

■ Ne-am convins că aceasta e o pro
blemă căreia ar trebui să i se acor
de o atenţie mai mare atît din par
tea organelor locale, cît şi a celor 
centrale, /

Dar să închei cu aceste probleme 
de ordinul observaţiilor şi criticilor. 
Doresc să subliniez că toate propu
nerile şi sugestiile venite din par
tea alegătorilor au fost reţinute şi 
înregistrate; o parte puteau fi rea
lizate pînă acum, o parte au început 
să fie îndeplinite, altele sínt şi vor 
fi prevăzute în planul pe anul 1969 
sau pe 1970.

Au existat propuneri — cum este 
cea a construirii unui teatru — ca
re nu vor putea fi soluţionate într-o 
perspectivă apropiată. în primul rînd 

N pentru că fondurile," după cum ştiţi, 
s-au alocat în mare parte construc
ţiilor de locuinţe. Dar, pe de altă 
parte, există perspective ca în cursul 
acestui an să înceapă proiectarea, 
începerea lucrărilor pentru Casa de 
cultură din oraşul Sibiu, casă care 
uneori nu se deosebeşte de un tea
tru.

Mulţi cetăţeni au propus să se 
asfalteze toate trotuarele şi străzile 
din cartiere. Deşi această problemă 
nu va putea fi rezolvată în întregi
me înti-un viitor apropiat, cred că 
este necesar ca fondurile alocate 
pentru asfaltarea şi modernizarea u- 
nor străzi să fie reexaminate, în sen
sul mai bunei repartizări, în funcţie 
de cerinţele cele mai stringente.

De asemenea aş dori să spun că 
nu împărtăşesc părerea unor cetă
ţeni care au cerut ca unele construc
ţii de locuit care au rămas în urma 
constructorului să fie demolate. Fa
cem eforturi mari în tară pentru a 
construi mai mult, dar pînă nu pu
tem satisface în mai mare măsură 
nevoile de locuit, nu cred că este 
bine să mergem pe această cale. în 
general, problema demolărilor trebuie 
să fie în atenţia organelor noastre 
de partid şi de stat.

Pentru că se întîmplă, uneori, aşa: 
deşi există mii de cereri pentru lo
cuinţe, blocurile care se făceau în 
loc să se dea astfel ca să benefi
cieze de ele 100 sau 200 din cei ca
re au făcut cereri, în cel mai bun 
caz trebuie să se dea celor cărora 
li s-au demolat locuinţele din cauză 
că nu corespundea amplasarea din 
punct de vedere estetic.

în sftrşit, privind întîlnirile care 
tu avut loc şi adunările, cred că sîn- 
teţi cu toţii de acord că ele au vă
dit faptul că Frontul Unităţii Socia
liste, spre deosebire de toate alege

rile care au avut loc în trecutul în
depărtat, a reuşit să organizeze în- 
tîlniri cu caracter de lucru şi să în
cerce să pună bazele rezolvării unor 
probleme care sínt arzătoare pen
tru oamenii muncii. Nu venim aici 
să vă promitem altceva decît ceea 
ce este prevăzut în plan să se în
deplinească.

Vă asigur că voi transmite con
ducerii partidului, personal tovară
şului Nicolae Ceauşescu cele ce 
m-ati rugat, căci hotărîrea cetăţe
nilor din oraşul Sibiu este, aşa cum 
ea a fost redată aici, aceea de a fa
ce totul pentru a fi votaţi candi
daţii Frontului Unităţii Socialiste.

în continuare, stimaţi tovarăşi şl 
cetăţeni, permiteţi-mi să subliniez 
cîteva probleme în legătură cu po
litica internă a partidului nostru, a- 
vînd în vedere că alegerile de la 2 
martie au o deosebită semnificaţie, 
atît prin faptul că facem, acum, bi
lanţul ultimilor patru ani de la ale
gerile anterioare, cît şi prin aceea 
că facem bilanţul realizărilor obţi
nute în anii ce au trecut de la eli
berarea tării noastre. La 23 August 
vom sărbători a 25-a aniversare a 
Eliberării patriei noastre, eliberare 
care, după cum cunoaşteţi, a avut 
loc ca urmare a insurecţiei armate, 
în condiţiile succeselor repurtate de 
armata sovietică împotriva fascismu
lui, insurecţie care a permis arma
tei noastre, să se alăture armatei 
sovietice cu care a participat la e- 
liberarea Ungariei şi Cehoslovaciei.

în ultimii 25 de ani, datorită po
liticii partidului de industrializare 
socialistă a tării, poporul nostru a 
dobîndit mari succese în făurirea 
unei economii puternice, dinamice. 
Faţă de anul 1938, îri 1968 am avut 
o producţie globală de 13,3 ori mai 
mare, iar în 1969 vom avea, fată de 
1938, o producţie globală de 14 ori 
mai mare.

Datorită rezultatelor obţinute da 
poporul nostru, venitul naţional a 
crescut de peste 5 ori, iar ponderea 
industriei noastre în venitul naţio
nal este astăzi de 56 la sută fată 
de anul 1933 cînd ponderea indus
triei reprezenta 1/3 din venitul na
ţional. în acelaşi timp o puternica 
dezvoltare a înregistrat şi agricul
tura noastră — a cărei producţie a 
crescut an de an în toate ramurile.

Datorită acestor rezultate, în 1963 
am obţinut producţii pe cap de lo
cuitor foarte mari. Ele sínt preg
nant oglindite de Manifestul Fron
tului Unităţii Socialiste.

Concomitent cu succesele dobîn- 
dite în industrie şi agricultură, re
zultate de seamă s-au obtinut şi pe 
tărîmul ştiinţei, culturii, artei, în- 
vătămîntului.

Astăzi, din punct de vedere al în- 
văţămîntului, România se situează 
printre statele cele mai avansate din 
lume. Indicele de şcolarizare a popu. 
laţiei — între 9 şi 19 ani — din ţara 
noastră este egal cu indicii de şco
larizare a celor mai avansate ţări. 
Astăzi fiecare al 5-lea cetăţean al 
tării noastre învaţă. Numărul elevi
lor în licee a crescut de 10 ori faţă 
de 1938; faţă de 17 studenţi la mia 
de locuitori în 1938, astăzi avem 75 
studenţi la mia de locuitori. Datorită 
politicii partidului nostru în proble
ma naţională, astăzi în tara n&astră, 
beneficiază în egală măsură de drep
tul la învăţătură toate naţionalităţile 
conlocuitoare.

Marile drepturi şi libertăţi de care 
se bucură oamenii muncii apartinînd 
naţionalităţilor conlocuitoare se re
flectă şi în aceea că în actuala com
poziţie a Marii Adunări Nationale, 
67 de deputaţi sínt din rîndul na
ţionalităţilor conlocuitoare, peste 
16 000 sínt deputaţi în consiliile popu
lare locale, beneficiază de numeroa
se instituţii artistice, nemaivorbind 
de cele 41 de ziare şi reviste ce 
apar în limbile naţionalităţilor con
locuitoare. într-un an de zile apar 
broşuri şi cărţi în 3 400 000 exem
plare în limbile naţionalităţilor con
locuitoare. Acestea şi multe alte mă
suri care asigură drepturi egale tu
turor celor care locuiesc în tara 
noastră au fost, există şi vor fi ga
rantate în continuare de Frontul Uni
tăţii Socialiste. Rezultate mari fată 
de 1938 au fost obţinute de tara 
noastră şi în domeniul asigurării să
nătăţii populaţiei. După cum vă este 
cunoscut, durata medie a vieţii s-a 
mărit de la 41 la 68 ani, mortalita
tea a scăzut de la 19 la 9 la mie. 
Acestea se datoresc marilor inves
tiţii pe care statul le-a făcut şi le 
face an de an. A crescut continuu 
numărul cadrelor ceea ce a determi
nat să avem în tară un medic la 645 
locuitori, un nivel care ne aşează 
alături de cele mai dezvoltate ţări 
ale lumii din acest punct de vedere. 
Sigur, mai sínt încă lipsuri: aţi re
marcat că, cu ocazia analizei care a 
fost făcută la conducerea partidului 
cu prilejul elaborării directivelor în 
domeniul învăţământului şi al asigu
rării asistentei sanitare, au fost evi
denţiate numeroase lipsuri care ur
mează să fie înlăturate, în viitor, 
astfel ca şi în aceste domenii să pu
tem obţine rezultate mai îmbucură
toare pentru întregul nostru popor. 
Marile realizări obţinute în aceşti 25 
de ani de la preluarea puterii de 
către partidul nostru, în toate dome
niile de activitate, inclusiv în ceea 
ce priveşte creşterea nivelului de 
trai, constituie, în aceeaşi măsură,

un act de acuzare împotriva tuturor 
regimurilor burghezo-moşiereşti din 
trecut şl a partidelor burgheze care 
n-au făcut altceva decît să ne lase 
moştenire o industrie a cărei pro
ducţie o realizăm, astăzi, în 27 de 
zile, foamete, analfabetism şi sără
cie. Condiţiile de astăzi, perspecti
vele care apar, potrivit planurilor 
prevăzute în hotărîrile Congresului 
al IX-lea al partidului nostru, sínt 
edificatoare pentru viitorul poporu
lui nostru.

Cu toate marile realizări pe care 
le-am obtinut în decursul anilor, par
tidul nostru, după cum vă este cu
noscut, la Congresul al IX-lea şi la 
Conferinţa Naţională, de atunci în
coace a fost şi este continuu preocu
pat de perfecţionarea conducerii tutu
ror domeniilor activităţii noastre. A- 
ceastă preocupare nu este determinată 
de crize într-un domeniu sau altul, ci 
este determinată de dorinţa arzătoare 
a conducerii de partid, în frunte cu 
tovarăşul Nicolae Ceauşescu, care 
este iniţiatorul principal al acestor 
măsuri, de a grăbi ritmul de dezvol
tare în toate domeniile. Şi trebuie 
să spunem că rezultatele în urma 
măsurilor luate de la Congresul al 
IX-lea sínt edificatoare. Cunoaşteţi 
bine măsurile luate privind planifi
carea economiei nationale, crearea 
comitetelor de direcţie, instituţionali- 
zarea adunării generale a salariaţi
lor care să analizeze semestrial şi 
anual bilanţul economic-financiar al 
întreprinderilor. Rezultatele se văd 
în aceea că avem planurile îndepli
nite şi depăşite înainte de termen. 
In agricultură, crearea fermelor, a 
întreprinderilor agricole de stat, pe 
baza unor principii de cointeresare 
materială a conducătorilor şi a fie
cărui salariat din aceste întreprin
deri, a făcut, spre satisfacţia noas
tră şi a întregului nostru popor, ca, 
pentru prima dată, întreprinderile de 
stat din agricultură să-şi îndepli
nească si să depăşească beneficiile 
planificate. Aceasta tocmai gratie 
noii structuri şi sistemului de con
ducere care a fost instaurat în a- 
ceste întreprinderi şi în pofida ma
rilor greutăţi pe care ni le-a cauzat 
seceta din anul 1963. In cooperati
vele agricole de producţie avem 
mari realizări, producţiile cresc an 
de an, iar producţia anului 1968 a 
atins în aproape toate ramurile de 
producţie din cooperativele agricole 
de producţie, nivelul planului pre
văzut. Aceasta chiar în condiţiile se
cetei. S-au luat măsuri cu privire la 
îmbunătăţirea administrativ-terito- 
rială. Conducerea partidului nostru 
a apreciat că această măsură a dat 
şi dă continuu rezultate bune, apro
piind mai mult conducerea de bază 
de producţie, de oamenii muncii de 
la oraşe şi sate, în afara multiple
lor economii pe care le-a creat a- 
ceastă măsură. De asemenea, în a- 
cest timp, după Congresul al IX-lea, 
s-au luat măsuri de realizare a prin
cipiului echităţii sociale şi de înlă
turare a disproporţiilor care au exis
tat în repartiţia bunurilor sociale. 
In acest sens după cum vă este cu
noscut, s-au desfiinţat indemnizaţiile, 
s-au majorat salariile a peste 1 mi
lion de cetăţeni, începînd de la cele 
mici în primul rînd. S-a elaborat 
noul sistem de salarizare ale cărui 
efecte, după cît am constatat în în
treprinderile din oraşul şi judeţul 
dumneavoastră, sínt de acum cunos
cute, palpabile. S-a desfiinţat cumu
lul, s-a aşezat impozitul agricol pe 
principii mai echitabile, pe venitul 
cooperatorilor, s-a instituit controlul 
asupra veniturilor ilicite, s-a instau
rat echitatea şi justiţia socială. Cu
noaşteţi măsurile de reabilitare a u- 
nor activişti, de creare a unor con
diţii legale pentru ca nimeni să nu 
mai fie, în viitor, condamnat nevi
novat. în acelaşi timp, toti trebuie 
să ştie că noile legi care au fost vo
tate sínt menite să apere orînduirea 
noastră de stat.

Este caracteristic acestei perioade 
de tumultuoasă activitate a conducerii 
partidului pentru perfecţionarea con
ducerii faptul că toate măsurile care 
au fost luate în legătură cu perfec
ţionarea conducerii sînt pătrunse de 
dorinţa de a dezvolta democraţia 
noastră socialistă, de antrenare a ma
selor largi populare la rezolvarea di
feritelor probleme de interes obştesc. 
Aceste măsuri de perfecţionare au 
fost determinate de schimbările care 
au survenit în structura socială a 
României şi de nivelul de dezvol
tare rapidă a forţelor de producţie. 
Toate acestea fac — este o necesi
tate obiectivă —, ca masele de oa
meni ai muncii să fie antrenate şi să 
li se creeze un cadru organic şi le
gal pentru participarea la elaborarea 
hotărîrilor, la dezbaterea lor şi la 
aplicarea lor în viată. Exemplele 
sínt multiple pentru că anii care au 
trecut de la Congresul al IX-lea au 
fost ani cînd oamenii muncii au fost 
consultaţi ca niciodată privind toate 
problemele vitale ale tării noastre. 
Se poate spune că, în cazul unor 
legi şi directive, a fost consultat în
tregul personal al domeniului des
pre care era vorba, cum au fost în- 
vătămîntul, medicina, problemele din 
industrie. In forma aceasta, demo
craţia noastră socialistă a primit un 
nou conţinut, mai bogat şi mal dez
voltat, un conţinut care, de fapt,

reflectă si faptul că oamenii muncii 
trebuie să simtă sentimentul de stă- 
pîni ai mijloacelor de producţie, stă- 
pîni ai felului cum se repartizează 
beneficiile care se realizează în pro
ducţie. Ga şi campania noastră elec
torală, toate au constituit o parte 
integrantă a măsurilor care au fost 
luate şi se vor lua în continuare ca 
să se dezvolte democraţia socialistă 
şi oamenii muncii să poată participa 
mai intens la conducerea treburilor 
obşteşti. Activitatea noastră în acest 
sens a fost încununată, în preajma 
alegerilor, de înfiinţarea consiliilor 
oamenilor muncii de naţionalitate 
germană, maghiară şi de alte naţio
nalităţi din tară, crearea Frontului 
Unităţii Socialiste care înmănunchea
ză, sub conducerea Partidului Comu
nist Român, toate organizaţiile de 
masă şi obşteşti, asociaţiile profesio
nale din ţară. Frontul Unităţii Socia
liste are această menire ca, înmă- 
nunchind forţele tuturor păturilor so
ciale, să le antreneze în rezolva
rea diverselor treburi care stau în 
faţa ţării noastre. Datorită acestui 
avînt, a înaltei conştiinţe socialiste 
care se dezvoltă în tara noastră, 
prevederile planurilor din cei 3 ani 
care au trecut din planul cincinal, 
au fost realizate şi depăşite, unii 
indicatori arătînd tocmai eficacita
tea tuturor măsurilor care au fost 
luate, de perfecţionare a conducerii. 
Aceste măsuri au determinat ca rit
mul de dezvoltare a diferitelor ra
muri ale economiei noastre nationale 
să fie în continuă creştere, să depă
şească prevederile planului. Aşa, în 
industrie am avut prevăzut, în plan, 
un ritm mediu anual de 10 la sută, 
dar am realizat 12 la sută. în indus
tria chimică am prevăzut 18 la sută 
şi am realizat circa 20 la sută, în 
construcţia de maşini 12 la sută, şi 
am atins 16 la sută, în industria 
uşoară 9 la sută, şi am realizat 12 
la sută, în producţia de energie 
electrică s-a prevăzut 19 la sută şi 
s-a realizat 20 la sută. In aceşti 3 
ani şi agricultura a depăşit ritmul 
mediu anual, in raport cu rezulta
tele ultimilor ani dinaintea planului 
cincinal.

In acelaşi timp, după cum cu
noaşteţi, nivelul de trai al oameni
lor muncii creşte, pe anumite com
partimente, cu însemnate depăşiri 
fată de prevederi. Fără îndoială că, 
în această perioadă, nu în puţine 
ocazii, conducerea partidului nos
tru, subliniind marile realizări obţi
nute, mîndria pe care o avem cu 
toţii pentru aceste realizări, a scos 
în evidentă în acelaşi timp nu pu
ţine lipsuri şi ramineri în urmă în 
industrie, în agricultură. Aceasta 
tocmai pentru ca să putem lua mă
suri de îmbunătăţire a situaţiei în 
aceste domenii de activitate.

La nivelul la care se află forţele 
noastre de producţie, desigur se a- 
daugă necesitatea obiectivă de a în
tări legăturile economice, politice şi 
diplomatice în primul rînd cu ţările 
socialiste. în realizarea sarcinilor pe 
care le-am obtinut în economie un 
ajutor ne-a fost şi ne este C.A.E.R.- 
ul, care după cum vă este cunoscut 
a fost constituit în urma iniţiativei 
mai multor ţări, în rîndul cărora ca 
fondatori ne-am numărat. In cadrul 
acestui consiliu noi am făcut nume
roase propuneri pentru îmbunătăţi
rea activităţii şi colaborării, cunos- 
cînd că nivelul de dezvoltare a tării 
noastre e strîns legat de dezvoltarea 
ţărilor socialiste, de dezvoltarea în
tregului sistem socialist.

Am militat şi milităm în conti
nuare pentru întărirea relaţiilor e- 
conomice în cadrul C.A.E.R., bazaţi 
pe principiile respectării independen
tei şi suveranităţii nationale, a ega
lităţii în drepturi şi avantajului re
ciproc. Noi vom face totul pentru 
întărirea relaţiilor între ţările socia
liste pe baza acestor principii.

Poporul nostru dezvoltă relaţiile 
sale cu toate ţările; vom căuta şi pe 
viitor să dezvoltăm aceste relaţii, 
punînd continuu la baza lor princi
piile care vă sínt cunoscute şi care 
vor trebui să caracterizeze relaţiile 
între toate statele, mari sau mici, în 
orice parte a globului s-ar afla.

In consecinţă, în fata alegătorilor 
din tara noastră Frontul Unităţii So
cialiste s-a angajat să facă totul 
pentru a asigura mersul nostru 
înainte pe calea construcţiei socia
lismului.

Realizarea sarcinilor stabilite în 
planurile noastre cincinale, depăşi
rea lor, depăşirea ritmurilor de dez
voltare constituie cele mai sigure 
garanţii pentru poporul nostru că 
planurile cincinale de perspectivă, 
pînă în 1970, mai pe urmă pînă în 
1975 şi apoi 1980, vor fi îndeplinite 
cu succes, atît în ţară cît şi în jude
ţul şi oraşul dumneavoastră.

In încheiere, vă rog să-mi permi
teţi să mă adresez cetăţenilor ro
mâni, germani, maghiari, locuitori ai 
oraşului Sibiu şi celor din jude
ţul Sibiu, de a-i chema la 2 martie 
să voteze candidaţii Frontului Unită
ţii Socialiste, vot ce va fi închinat 
întăririi continue a patriei noastre 
— Republica Socialistă România, 
mareînd în acelaşi timp întărirea 
unitätü întregului nostru popor în 
jurul partidului, a conducerii sale, 
în frunte cu tovarăşul Nicolae 
Ceausescu.

LA MEDIAŞ
In noua sală a Casei de cultură 

din municipiul Mediaş, ingineri, teh
nicieni, muncitori, profesori, medici, 
tineri şi vîrstnici au venit cu mul
tă însufleţire să participe ieri Ia în- 
tîlnirea cu candidata de deputat, 
pentru Marea Adunare Naţională în 
circumscripţia electorală nr. 4, to
varăşa Ana Ionuţ. Adunarea electo
rală a fost deschisă de tovarăşul 
Costică Pórimé, prim-secretar al Co
mitetului municipal de partid Me
diaş, care a arătat că această întîl- 
nire cu deputaţii demonstrează în
că o dată înaltul democratism al o- 
rînduiril sociale, ea fiind totodată 
un minunat prilej de exprimare a 
ataşamentului cetăţenilor din muni
cipiul Mediaş faţă de politica inter
nă şi externă a partidului şl statului 
nostru.

Au luat apoi cuvîntul numeroşi 
cetăţeni care şi-au exprimat hotă
rîrea fermă de a traduce în fapte 
programul Frontului Unităţii Socia
liste. „întregul nostru popor întim- 
pină alegerile de deputaţi în Marea 
Adunare Naţională şi consiliile 
populare într-o intensă activitate e- 
conomică, socială şi politică, între- 
cîndu-se între ei pentru a obţine 
noi realizări în cinstea celei de-a 
XXV-a aniversări a Eliberării pa
triei . noastre şi a Congresului al 
X-lea al P.C.R. — spunea cetăteana 
Elena Duculeţ, secretara comitetului 
de partid de Ia uzina „Tîrnava".

Doctorul Grigore Benea, direc
torul Spitalului nr. 1 din localitate, 
a arătat deosebitul interes pe care 
l-au manifestat toti cetăţenii şi, în 
special, muncitorii sanitari, la apa
riţia Directivelor C.C. al P.C.R. cu 
privire la îmbunătăţirea asistenţei 
medicale a populaţiei tării noastre.

El a subliniat succesele obţinute de 
cadrele medico-sanitare din munici
piul Mediaş, mentionînd eă pe anul 
1968 oraşul se situează într-o pozi
ţie favorabilă fată de alte locali
tăţi. Vorbitorul şl-a exprimat do
rinţa de a-şi da cu toată dragostea 
votul său candidaţilor Frontului U- 
nitătil Socialiste.

Dumitru Tudorán, secretarul co
mitetului U.T.C. de la întreprinderea 
„Emailul roşu", şi-a exprimat, în nu
mele tineretului de la această în
treprindere dorinţa ca la 2 martie 
să se prezinte printre primii în fata 
urnelor de vot.

Prof. Ingmar Brandsch de la Liceul 
nr. 2 a spus: „In municipiul nostru 
funcţionează un număr de 5 şcoli 
generale şi un liceu In care se pre
dau lecţii în limbile germană şi ma
ghiară. Manifestul Frontului Unită
ţii Socialiste face un cald apel la 
întreaga populaţie a ţării, indife. 
rent de naţionalitate, să întîmpine 
marele eveniment de Ia 2 martie cu 
rezultate deosebite în muncă pe 
toate tărîmurile. Cetăţenii din Me
diaş au răspuns şi răspund cu în
treaga capacitate acestei chemări. 
Vom dovedl-o şi la 2 martie, cînd 
ne vom prezenta în fata urnelor cu 
sentimentul încrederii, şi stimei pen
tru cei aleşi."

Ionel Miclea, vicepreşedinte al 
Consiliului popular municipal Me
diaş, arăta că în municipiu s-au ţi
nut în actuala campanie, pînă în 
prezent, 8 întîlniri cu candidatul de 
deputat pentru Marea Adunare Na
ţională, 22 cu candidaţii judeţeni şi 
122 de întîlniri cu cei municipali. Cei 
peste 10 500 de cetăţeni care au par
ticipat la aceste întîlniri, au făcut 
779 de propuneri din care majorita

tea tinleso sectoarele de gospodă
rire comunală. De remarcat că plnă 
la ora actuală din totalul de propu
neri făcute de cetăţeni, au şi fost 
rezolvate 250.

In încheiere a luat cuvîntul tovai 
răşa Ana Ionuţ, care a vorbit deşi 
pre condiţiile deosebite create de 
orînduirea socialistă în ţara noastră, 
condiţii care oferă posibilitatea unei 
vieţi sociale civilizate. Aceasta se 
datoreşte efortului permanent făcu» 
de întregul popor în frunte cu Par
tidul Comunist Român. Referindu-se 
la creşterea capacităţii industriale 
în municipiul Mediaş, vorbitoarea a 
arătat că între anii 1965—1968 1« 
uzina „Automecanica" din Mediaş,, 
datorită investirii unor importante 
sume de bani, a crescut capacitatea 
de producţie cu 2 400 caroserii con-, 
ventionale pe an. Fabrica de geamu»  ̂
ri deţine în prezent locul al doilea 
pe ţară — spunea candidata 
furnizează aproximativ Q0 
din producţia totală de geamuri şl 
sticlă a ţârii. A mal arătat că Fai! 
brica de prelucrare a laptelui pro-ţ 
duce în 8 ore 2 tone de unt, 3 tonaj 
de brînză şi peste 31 000 litri lapte 
pasteurizat.

Faptul că în 1969 se vo» aloca- 
aproximativ 1,1 miliarde lei fon-4 
duri pentru sporirea capacităţilor dej 
producţie, dovedeşte din plin i n t e r j  
sul statului pentru creşterea puterii] 
economice a municipiului MedlaşJ 
pentru prosperitatea acestuia pe ca*j 
lea progresului.

Tovarăşa Ana Ionut şi-a arătat, 
convingerea că Ia viitoarele înfăp»i 
tuiri pe linia dezvoltării Industriala., 
şi edilitar-gospodăreştl cetăţenii îşi 
vor aduce deplina lor contribuţia»

' J ------4
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LA CISNADIE
Frumoasa sală a Casei de cultu

ră din Cisnădie a fost, ieri, gazda 
unei entuziaste adunări electorale. 
Textiliştii din această localitate s-au 
intîlnit (din nou cu inginerul Aurel 
Gorun, directorul Întreprinderii de 
mezeluri şi conserve din Sibiu, 
candidat de deputat pentru Marea 
Adunarea Naţională, şi cu alţi candi
daţi de deputaţi în consiliile popu
lare judeţean şi orăşenesc.

într-o atmosferă sărbătorească, tn 
deschiderea adunării electorale a 
luat cuvîntul primarul oraşului, to
varăşul Vasile Hamzu. El a vorbit 
despre dezvoltarea oraşului textiliş- 
tilor, subliniind caracterul umanitar 
al înfăptuirilor regimului nostru so
cialist.

Cuvîntările participanţilor au pre. 
cizat că tot ceea ce s-a realizat la 
Cisnădie, tot ceea ce se preconizea
ză şi se va realiza de aici înainte 
este rodul unei politici înţelepte de 
ridicare continuă a nivelului de trai 
pe care o desfăşoară partidul nos
tru, rodul muncii harnicilor locuitori 
ai oraşului, români şi germani.

Directorul adjunct al Liceului in
dustrial din localitate, tovarăşul 
Günther Sebemmel, a făcut o scur
tă incursiune în trecutul nu prea 
îndepărtat al acestui oraş, arătînd 
implicaţiile înfăptuirii revoluţiei cul
turale în învătămîntul cisnădian. 
„Dacă în 1965 în întregul oraş Cis
nădie erau numai 35 de săli de cla
să, acum sínt 69 de săli spaţioase, 
dotate cu mobilier modern, spunea

vorbitorul. Aid învaţă în prezent 
peste 2 300 de elevi cu 1 000 mai 
multi decît în 1965".

Cu ocazia fructuoasei adunări e- 
lectorale s-a arătat că la Cisnădie s-au 
investit, în ultimii ani, peste 100 mi
lioane lei pentru extinderea şl mo
dernizarea spaţiului de producţie la 
Uzinele textile. „Ca urmare a aces
tor importante investiţii, prin orga
nizarea secţiei Tufting, s-a dublat 
producţia noastră de covoare pluşa
te — a spus inginerul loan Vidri- 
ghin, directorul tehnic al uzinei. Se 
preconizează investirea a încă 100 
milioane lei pentru mărirea capaci
tăţilor de producţie la Uzinele texti
le. Aceasta va permite realizarea u- 
nei producţii suplimentare anuale de 
peste 2 500 000 mp covoare".

Alte noi trepte de dezvoltare a 
oraşului, alte perspective luminoase. 
Şi totul este făcut numai pentru om, 
pentru satisfacerea cerinţelor sale. 
Au subliniat această caracteristică 
fundamentală a politicii partidului 
nostru şi loan Muntiu, secretarul co
mitetului de partid al Uzinelor tex
tile, şi Maria Buta, preşedinta comi
tetului sindical al uzinelor, şi teh
nicianul Viorel Moldovan, de la fi
latura „11 Iunie", şi toti ceilalţi vor
bitori.

Inginerul Aurel Gorun, candidat 
de deputat pentru Marea Adunare 
Naţională în circumscripţia electo
rală nr. 5 Cisnădie, s-a oprit în cu
vîntul său asupra caracterului uma
nist al politicii partidului nostru, al 
aprofundării democraţiei socialiste.

LA SIBIU

„Tot ceea ce s-a înfăptuit în anii re. 
gimului nostru, sub conducerea in<- 
teleaptă a partidului comunist, poar^ 
tă amprenta grijii faţă de om, a spusţţ 
vorbitorul. Şi în oraşul dumneavoas„ţ 
tră, Cisnădie, este oriunde pregnant’ 
vizibil acest lucru. îmbunătăţirea" 
condiţiilor de muncă în uzine, spo-4 
rirea considerabilă a salariilor în ul<| 
timii ani, lărgirea gamei de servicii! 
prestate pentru îmbunătăţirea con
diţiilor de trai ale populaţiei, toate 
acestea atestă că politica partidului 
nostru are în centrul atenţiei sala’ 
omul în toată complexitatea formării' 
şi dezvoltării sale. Aprofundarea de
mocraţiei socialiste implică atrage
rea unor mase cît mai largi ale po
porului la rezolvarea problemelon 
majore privind dezvoltarea socială 
în patria noastră. Trebuie să vă spun 
că o mare parte a propunerilor pe 
care dumneavoastră le-ati făcut cu 
ocazia întîlnirilor de lucru pe care 
le-am avut în această perioadă, au 
şi început să prindă viată. Aceasta 
este o dovadă a operativităţii cu care 
noi, comuniştii, ştim să rezolvăm 
problemele complexe pe care le ri
dică dezvoltarea continuă a societă
ţii noastre socialiste".

Adunarea electorală de la Cisnă
die s-a încheiat cu un frumos pro
gram prezentat de echipele artistice 
care activează în cadrul Casei de 
cultură. Au fost interpretate suite 
de dansuri româneşti din Mărginime 
şi de pe valea Oltului, dansuri ger
mane, cîntece populare.

(Urmare din pag. I)

grăitor este fie şi numai faptül 
că întreaga producţie a anului 
1949 o realizăm azi în numai 16 
zile". Vorbitorul s-a referit la 

. profunda mulţumire cu care co
lectivul de muncă de aici a în- 
tîmpinat hotărîrea conducerü de 
partid privind îmbunătăţirea sala
rizării în industria uşoară, la ho
tărîrea întregului colectiv de 
muncă de a-şi aduce întreaga con
tribuţie nu numai la îndeplinirea 
planului economic, ci şi la acţiu
nile edilitar-gospodăreşti pentru 
continua înflorire a oraşului Si
biu.

Vorbind despre dezvoltarea pe 
care a cunoscut-o în anii noştri 
Sibiul, acest străvechi centru al 
meşteşugurilor şi culturii, tova
răşul Constantin Buzdughlnă, 
prim-vicepreşedinte al Consiliului 
popular municipal a scos în evi
dentă faptul că dezvoltarea Im
presionantă a industriei sibiene 
situează judeţul în plutonul celor 
mai industrializate din tară.

Vorbitorul a reliefat atmos
fera de lucru, de adîncă 
responsabilitate civică ce ca
racterizează actuala campanie 
electorală. „Cele peste 1 900 de 
yî opuneri care au fost făcute în 
această perioadă numai în muni
cipiul Sibiu dovedesc înaltul de
mocratism al orînduirii noastre, 
largile posibilităţi de punere în 
valoa-e a înţelepciunii maselor. 
Ele dovedesc, deopotrivă, că or
ganele locale ale puterii de stat 
mai au încă multe de. făcut, că 
ele se pot bizui pe aportul entu

ziast — de atîtea ori afirmat — 
al tuturor oamenilor muncii din 
municipiu în munca de continuă 
îmbunătăţire edilitar-gospodăreas- 
că a oraşului.

Cuvinte vibrînd de recunoştin
ţă pentru politica profund ştiin
ţifică a partidului nostru, pentru 
grija părintească cu care parti
dul şi statul nostru înconjoară pe 
toti fiii patrei, indiferent de na
ţionalitate, a rostit Eugen Ka
zinczy, director-adjunct al Liceu
lui nr. 3.

„Avem în fată un măreţ pro
gram de activitate — a spus el. 
Chezăşia realizării lui, a tuturor 
sarcinilor care ne stau în fată 
pentru desăvîrşirea construcţiei 
socialiste în patria noastră o re
prezintă conducerea de către Par
tidul Comunist Român, forţa con
ducătoare a societăţii care a do
bîndit, prin întreaga sa activita
te, recunoaşterea unanimă a a- 
cestei înalte misiuni. Sîntem con
vinşi că, în spiritul politicii Par
tidului Comunist Român, candida
ţii Frontului Unităţii Socialiste 
vor acţiona pentru dezvoltarea 
continuă a frăţiei dintre oamenii 
muncii români şi cei apartinînd 
naţionalităţilor conlocuitoare, pen
tru ca împreună şi în strinsă uni
tate să asigurăm înflorirea pa
trei socialiste, comune, libere şi 
independente".

Hermine Bisly, muncitoare la 
„7 Noiembrie", după ce a consem
nat succint succesele de seamă 
obţinute de această unitate a spus:

„La rezultatele obţinute pe linie 
economică în toate întreprinderile

din municipiu, femeile din Sibiu 
adaugă eforturile lor harnice în
dreptate spre mai buna gospodă
rire şi înfrumuseţare a străzilor 
şi: cartierelor oraşului, întreţine
rea fondului locativ, dezvoltarea 
continuă a tuturor laturilor vieţii 
social-culturale a Sibiului".

Impresionantă a fost, fn clima
tul acestei adunări, manifestarea 
caldă a ataşamentului locuitorilor 
sibieni’ pentru politica clarvăză
toare a partidului nostru, pentru 
grija neobosită şi adînca respon
sabilitate cu care ne conduce pe 
drumul socialismului. A fost scan
dat continuu numele partidului, 
drag, al patriei socialiste, asis
tenta a aplaudat călduros şi înde
lung cuvintele de preţuire şi ade
ziune rostite la adresa politicii 
partidului, a programului Frontu
lui Unităţii Socialiste.

Întîmpinat de ovaţiile şi ura- 
Iele entuziaste ale celor prezenţi, 
a luat cuvîntul tovarăşul Vasile 
Patilineţ, secretar al C.C. al 
P.C.R. Cuvintarea sa a fost sub
liniată în dese rinduri de ova
ţiile celor prezenţi, de urale, de 
lozincile scandate în sală.

La sfîrşitul adunării a fost pre
zentat un bogat program artistic 
la care şi-au dat concursul for
maţii artistice din cadrul Ansam
blului de cîntece şi dansuri al 
armatei din Bucureşti, formaţii de 
cîntece şi dansuri din Sibiu şi 
Cristian
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Orientul ApropiatV i z i t a
preşedintelui
N i x o n
î n  A n g l i a

Londra 25 (Agerpres). — La Dow
ning Street 10, reşedinţa primului 
ministru britanic, au avut loc în 
cursul zilei de marţi convorbiri în
tre preşedintele Nixon şi premierul 
britanic Harold Wilson. Au fost 
trecute în revistă probleme ale 
N.A.T.O., integrării vest-europene, 
chestiuni bilaterale comerciale şi 
economice, relaţiile Est-Vest.

înainte de întîlnirea cu primul mi
nistru, preşedintele Nixon a avut o 
întrevedere cu Edwart Eleath, liderul 
opoziţiei conservatoare, cu care pri
lej a fost evocată criza intervenită 
în relaţiile franco-britanice, precum 
şi unele aspecte ale actualei situaţii 
internaţionale.

După discuţiile avute cu premierul 
britanic, preşedintele Nixon a fost 
oaspetele reginei Elisabeta a Il-a a 
Angliei la Palatul Buckingham.

In cursul serii de marţi, primul 
ministru britanic Harold Wilson şi 
preşedintele Nixon au avut o nouă 
întîinire, în cadrul căreia au fost 
abordate problemele privind situaţia 
din Orientul Apropiat, Africa şi 
Asia de sud-est.

Misiunea iui Gunnar Jarring —
New York 25 (Agerpres). — La 

sediul O.N.U. au continuat în ulti
mele 48 de ore consultările bilate
rale între ambasadorii celor patru 
mari puteri consacrate examinării 
situaţiei din Orientul Apropiat. S-a 
anunţat că au avut loc întrevederi 
între ambasadorul Marii Britanii, 
lordul Caradon, cu reprezentanţii 
permanenţi ai Franţei, U.R.S.S. şi 
S.U.A., precum şi între ambasado
rul S.U.A., Charles Yost, şi amba
sadorul Uniunii Sovietice, Iakov 
Malik.

Surse informate de la O.N.U. au 
indicat că reprezentanţii celor patru 
ţări au ajuns la un acord în ce pri
veşte folosirea misiunii lui Gunnar 
Jarring, reprezentantul special al se-

Poziţii egiptene afectate de focul
Cairo 25 (Agerpres). — După cum 

a declarat un purtător de cuvînt 
militar egiptean, citat de agenţia 
M.E.N., în ziua de 24 februarie tru
pele israeliene au deschis focul în 
două rînduri asupra poziţiilor egip
tene situate de-a lungul Canalului 
de Suez, la nord de portul Suez.

Purtătorul de cuvînt a menţionat 
că trupele egiptene au ripostat pen
tru a reduce la tăcere bateriile isra
eliene, precizînd în acelaşi timp că 
nu s-au înregistrat victime.

#
Tel Aviv 25 (Agerpres). — Un 

purtător de cuvînt militar israelian 
a declarat că în după-amiaza zilei 
de 24 februarie forţele egiptene sta-

baza soluţionării conflictului
cretarului general al O.N.U. în O- 
rientul Apropiat, ca un instrument 
pentru realizarea unei reglementări 
politice în această zonă. Se aşteaptă 
ca Jarring să se înapoieze în ur
mătoarele 48 de ore de la cartierul 
său general de Ia Nicosia.

In ce priveşte proiectata sesiune 
comună a reprezentanţilor la O.N.U. 
ai celor patru mari puteri, consacra
tă găsirii căilor de aplicare a re
zoluţiei Consiliului de Securitate din 
noiembrie 1967 cu privire la Orien
tul Apropiat, s-a specificat că aceasta 
nu, va putea să înceapă înaintea 
înapoierii la Washington a preşedin
telui S.U.A., Richard Nixon, din ac
tualul său turneu vest-european.

israelian
ţionate de-a lungul Canalului de 
Suez au deschis focul asupra poziţii
lor israeliene. Pentru a contracara 
această acţiune, a afirmat purtătorul 
de cuvînt, partea israeliană a ri
postat. El a arătat în încheiere că 
aceste incidente urmează unei pe
rioade de două săptămîni de calm 
în regiunea Canalului de Suez.

în R.A.U. — stare de urgenţă 
generală

Cairo 25 (Agerpres). — Autorită
ţile R.A.U. au anunţat instituirea 
stării de urgenţă, începînd de luni, 
pe întreg teritoriul ţării. Ziarul e- 
giptean „Al Ahram", citat de agen
ţia M.E.N., relatează în numărul său 
de marţi că Ministerul de Interne al 
R.A.U. a ordonat tuturor organiza
ţiilor de apărare populară şi civilă, 
precum şi spitalelor din întreaga 
ţară să se considere în stare de ur
gentă si să aduleze toate concediile.

Aceste măsuri au fost luate după 
atacurile întreprinse de către avia
ţia israeliană asupra teritoriului Si
riei.

Disputa franco-britanică
0 declaraţie a purtătorului de cuvînt 
a! guvernului vest-german

AUSTRIA. Vedere de iarnă a castelului Schönbrunn din Vfena, o mare 
atracţie pentru vizitatorii din ţară şi străini

Sărbătoarea,
Kuweit 25 (Agerpres). — La 25 

februarie s-au împlinit 8 ani de 
cînd poporul Kuweitului a păşit 
pe calea independenţei naţionale.
Cu acest prilej, şeful statului, 
Sabah Al Salem Al Sabah, a ros
tit un discurs radiodifuzat, în ca
drul căruia a abordat problemele 
de actualitate ale situaţiei interne 
şi politicii externe a Kuweitului.

*
Situat în Orientul Apropiat, 

Kuweitul are o suprafaţă de 
15 540 kmp şi o populaţie de 
aproape o jumătate de milion de 
locuitori. Istoria modernă a mi
cului popor kuweitian este în 
strînsă dependenţă de lupta popu
lară împotriva dominaţiei străine 
şi pentru apărarea avuţiei naţio
nale, în primul rînd a uriaşelor 
zăcăminte petroliere. Această mică 
ţară ocupă actualmente locul al 
patrulea în lume în , producţia de 
petrol (primul loc din Orientul

Kuweitului
Apropiat) şi al doilea loc în lume 
în ce priveşte exportul de petrol, 
fapt care i-a făcut pe doi publi
cişti francezi să spună despre Ku
weit că este „un fel de burete de 
nisip saturat de petrol". In anii 
de după eliberare, statul kuwei
tian a reuşit să preia jumătate 
din terenurile concesionate mo
nopolurilor petrolifere. Şi pe alte 
planuri poporul din kuweit se gă
seşte angajat în efortul de a li
chida sechelele anilor de depen
denţă colonială, de a face primii 
paşi pe calea progresului econo
mic şi social. Guvernul a elabo
rat şi un plan de dezvoltare eco
nomică pe cinci ani. Pînă acum 
au fost realizate o serie de obiec
tive economice, printre care se 
numără o platformă avansată în 
mare pentru acostarea petroliere
lor gigant, noul port din zona 
Shuaiba, trei centrale electrice, 
o fabrică de îngrăşăminte chimice 
şi o rafinărie modernă.

Bonn 25 (Agerpres). — în legă
tură cu disputa franco-britanică pe 
marginea unor declaraţii pe care 
preşedintele de Gaulle le-ar fi făcut 
în cursul unei întrevederi ambasa
dorului britanic, Soames, purtătorul 
de cuvînt al guvernului vest-german 
a declarat că premierul Harold Wil
son l-a informat pe cancelarul Kie
singer asupra conţinutului acestei 
întrevederi, în timp ce se afla la 
Bonn. „Multe din cele spuse, a ară
tat purtătorul de cuvînt, nu au sur
prins guvernul federal, deoarece pre
şedintele de Gaulle a împărtăşit în 
repetate rînduri aceste idei cance
larului Kiesinger, în cadrul unor în
trevederi anterioare". Elementul nou, 
a adăugat el, este propunerea unor 
convorbiri bilaterale, franco-britani
ce. Cancelarul Kiesinger a recoman

dat premierului Wilson să accepte 
această propunere, cu prilejul recen
telor convorbiri de la Bonn.

După cum s-a anunţat, disputa 
franco-britanică a izbucnit în urma 
dezvăluirii, la Londra, a conţinutu
lui convorbirii dintre preşedintele 
de Gaulle şi ambasadorul britanic 
Soames. In versiunea acestuia din 
urmă, generalul de Gaulle ar fi pro
pus o nouă' organizare a Europei 
occidentale, în cadrul căreia s-ar 
renunţa la Piaţa comună şi N.A.T.O. 
şi s-ar institui un directorat al Fran
ţei, Angliei, R.F. a Germaniei şi 
Italiei.

După cum a declarat purtătorul 
de cuvînt, cu prilejul apropiatelor 
sale convorbiri cu preşedintele de 
Gaulle, cancelarul Kiesinger va a- 
borda toate aceste probleme.

R.D. GERMANĂ. Noua maşină „Malimo" care produce fibre pentru ţesut 
cor- ire. Aceasta urmează să fie prezentată la Tîrgul de Primăvară de la

Leipzig — 1969
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Noi secvenfe pakistaneze
Dacca 25 (Agerpres). — Aproxi

mativ 3 000 de muncitori au partici
pat la o manifestaţie organizată în 
capitala Pakistanului oriental, Dacca, 
în sprijinul revendicărilor lor pri
vind îmbunătăţirea condiţiilor de 
viaţă. Manifestanţii au înconjurat 
centrala electrică din Dacca, a că
rei activitate a fost sistată timp de 
zece ore.

în celelalte mari oraşe pakistane
ze, încordarea s.„p atenuat în mare 
parte după măsurile anunţate recent 
de guvern în vederea restabilirii

calmului. (Este vorba mai ales de 
ridicarea stării de urgenţă).

In aşteptarea convorbirilor cu re
prezentanţii guvernului, liderii opo
ziţiei au intense consultări. Astfel, 
liderul partidului „Awami", Sheikli 
Mujibur Rehman, eliberat din închi
soare de numai cîteva zile, s-a în- 
tîlnit la Lahore cu fostul mareşal 
al aviaţiei, Ashgar Khan, şi cu fos
tul ministru de externe, Zulfikar 
Aii Bhutto, pentru a-şi expune po
ziţia faţă de viitoarele negocieri cu 
oficialităţile pakistaneze.

Conferinţa de presă  
a iu i Wiiiy B randt

New York 25 (Agerpres). — Mi
nistrul de externe al R.F. a Germa
niei, Willy Brandt, a efectuat luni o 
vizită la New York ca invitat la o 
reuniune consacrată generalului Lu
cius Clay, fostul comandant al for
ţelor S.U.A. din R.F. a Germaniei. 
Cu acest prilej, el a abordat, în ca
drul unei conferinţe de presă, unele 
probleme legate de situaţia interna
ţională. Referindu-se la iniţiativele 
diplomatice ale U.R.S.S. şi R.D. Ger
mane, care propun convorbiri cu pri
vire la schimbarea locului viitoare
lor alegeri prezidenţiale ale R.F. a 
Germaniei, programate să se desfă
şoare în Berlinul occidental, el şi-a 
exprimat părerea că aceste iniţiative 
„constituie un pas într-o direcţie bu
nă". El a arătat că în prezent au 
loc consultări în această problemă 
cu ambasadorii ţărilor aliate ale 
R.F.G. Brandt a adăugat că „în vii
tor vor trebui realizate schimbări

spre îmbunătăţirea relaţiilor dintre 
cele două părţi ale Germaniei".

El a ezitat să se pronunţe în fa
voarea sau împotriva aderării An
gliei la Comunitatea Economică Eu
ropeană, afirmîndr doar că „Piaţa 
comună este un fapt, iar lărgirea a- 
cestui organism o probabilitate". în 
legătură cu vizita preşedintelui 
Nixon într-o serie de ţări vest-euro
pene, Willy Brandt a apreciat că 
aceasta constituie o dovadă a aten
ţiei deosebite pe care guvernul a- 
merican o acordă îmbunătăţirii re
laţiilor sale cu Europa occidentală 
şi cu ţările membre ale Pactului 
nord-atlantic.

Referindu-se la. situaţia din Orien
tul Apropiat şi a proiectatelor dis
cuţii între reprezentanţii la O.N.U. 
ai celor patru mari puteri pentru 
găsirea unei soluţii a crizei din a- 
ceastă zonă, Willy Brandt a decla
rat că nu crede în eficacitatea unei 
soluţii impuse.
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lupta revendicativa a oamenilor muncii americani
Marea poartă a Americii spre 

Europa a fost redeschisă: docherii 
din New York au trecut la descăr
carea celor 165 de nave -imobilizate 
de-a lungul cheiurilor în cursul gre
vei lor de peste opt săptămîni. Trep
tat îşi reiau activitatea şi celelalte 
porturi de pe coasta răsăriteană şi 
ţărmul Golfului Mexic paralizate de 
greva care a costat zilnic economia 
americană aproape 15 milioane do
lari.

Istoria se repetă, afirmă unii. în 
cazul de faţă nu fără temei: dacă 
anul 1968 a moştenit greva celor 
60 000 de muncitori din industria cu
prului, 1969 a preluat o acţiune re
vendicativă asemănătoare ca propor
ţii cea a docherilor. Este vorba, e- 
vident. de o coincidenţă, dar nu a 
două tapte izolate: atît în 1967 cît 
şi in 1968 numărul grevelor de am
ploare s-a înscris pe o linie ascen
dentă. Cifrele publicate de Ministe
rul Muncii al S.U.A. sínt conclu
dente — in 1968 s-au desfăşurat 
4 950 de acţiuni revendicative la ca
re au participat 2,6 milioane oameni, 
înregistrîndu-se pierderi de 47,3 mi
lioane zile muncă/om. Sínt cifre re
cord nemaiîntîlnite din 1959. Ce re
zervă anul 1969? „în momentul în 
care Administraţia Nixon a fost in
stalată la 20 ianuarie la Casa Albă, 
a moştenit o avalanşă de greve şi 
ameninţarea multor altora, scrie „Us 
News and World Report" menţio-

nînd în primul rînd posibilitatea u- 
nei acţiuni pe scară naţională a 
feroviarilor în semn de protest îm
potriva concedierilor.

... O grevă îndelungată a docheri
lor nu va fi tolerată, declara Lyn
don Johnson la începutul acţiunii 
revendicative a muncitorilor portuari 
de pe coasta răsăriteană. Preocupa

rea fostului preşedinte era explica
bilă — prin porţile maritime parali
zate se realizează două treimi din 
traficul Statelor Unite cu restul lu
mii. Totuşi, greva a fost, mai exact, 
a trebuit să fie tolerată — fermita 
tea greviştilor spunîndu-şi cuvintul.

Majorarea salariilor a fost leit 
motivul grevelor din 1968. Statisti
cile oficiale confirmă temeinicia a- 
cestei revendicări. Citind Ministerul 
Muncii, ziarul „New York Times" 
scria că în 1968 preturile produselor 
de larg consum au crescut cu 4,7 la 
sută în comparaţie cu 1967, iar în 
domenii cum ar fi cel al medicamen
telor creşterea a fost de 6 -7  la 
sută. în ultimii 18 ani nu s-a mai 
înregistrat o asemenea „explozie" a 
preţurilor. Cum au evoluat salariile?

în perioada I960—1965 salariile reale 
săptămînale ale lucrătorilor din toa
te ramurile cu excepţia agriculturii, 
au crescut cu 11 la sută, adică cu 
aproximativ 2 la sută pe an. Acest 
proces a încetat o dată cu impli
carea tot mai adîncă a Statelor U- 
nite în războiul din Vietnam: indi
cele salariilor reale săptămînale a

scăzut de la 111,0 în 1965 la 110,6 
în 1966 şi la 110,5 în 1967. Procesul 
a continuat şi în 1968, cînd presiu
nile inflaţioniste au obligat Admi
nistraţia să ceară Congresului intro
ducerea suprataxei fiscale de 10 la 
şută. (După cum constata însă „In
ternational Herald Tribune" în urma 
unui sondaj în rîndul a 555 mari 
companii americane, nici suprataxa, 
nici presiunile inflaţioniste nu au a- 
vut efect^ negative asupra benefi
ciilor obţinute în 1968 de marile mo
nopoluri).

Consiliul consilierilor economici 
ti Casei Albe prevede pentru acest 
an o creştere cu cel puţin 3,5 la su
tă a preţurilor. Evoluţia defavorabi
lă a raportului preţuri-salarii a de
clanşat note critice şi în Congres.

Un interviu al ministrului muncii, 
George Shultz, în care s-a pronun
ţat împotriva majorării salariilor 
mici, a primit următoarea replică din 
partea senatorului William Proxmi- 
re: „Cum să explicăm acest lucru 
populaţiei? Doar salariile congres
menilor au fost majorate cu 40 la 
sută, iar al dv. cu 70 la sută".

Extinderea mişcării revendicative 
a coincis cu deplasări semnificative 
în mişcarea sindicală americană. Po
litica „păcii cu patronatul", promo
vată de unii lideri ai marii centrale 
sindicale A.F.L.—C.I.O., este respin
să cu tot mai multă tărie. Desprin
derea importantului sindicat al mun
citorilor din industria de automobi
le şi avioane din A.F.L.—C.I.O. 
(1,6 milioane membri) şi unirea lui 
cu sindicatul şoferilor de autoca
mioane (2 milioane membri) se în
scrie, după părerea unanimă a ob
servatorilor, pe linia dinamizării 
mişcării sindicale.

Cele aproape 5 000 de greve din 
1968 şi cele considerate ca iminente 
intr-un viitor mai apropiat sau mai 
îndepărtat — adevărate seisme so
ciale — constituie o nouă dezmin
ţire a pseudoteoriilor lansate de cei 
care, luînd dorinţele drept realitate, 
vorbesc despre „pacea socială" ce 
s-ar fi instalat în societatea ameri
cană.

A. TOTH

C om entariul zilei

@ SECRETARUL GENERAL AL 
C.C. AL PARTIDULUI COMUNIST 
DIN CHILE, LUIS CORVALAN, a
declarat că se pronunţă pentru uni
ficarea tuturor forţelor de stînga 
din ţară, cu scopul de a crea un 
guvern popular. Această declaraţie 
publicată de ziarul „El Siglo" a fost 
făcută în legătură cu alegerile le
gislative de la 2 martie. Numai un 
asemenea guvern, a spus Corvalan, 
poate realiza schimbările de care a- 
xe nevoie ţara, adică să limiteze 
acţiunile monopolurilor străine şl să 
grăbească înfăptuirea reformei agra
re în Chile.

@ PENTRU PRIMA OARĂ IN 
ANGLIA URMEAZĂ SĂ SE PUBLI-
CE o ediţie completă a operelor lui 
Marx şi Engels, în 47 de volume. 
Operele vor apare în editura lon
doneză Laureance and Wishart, sub 
îngrijirea unui colectiv de cercetă
tori britanici, condus de Maurice 
•Dobb de la Universitatea din Cam
bridge.

#  IN REPUBLICA IRLANDA 
CONTINUĂ, de peste 20 de zile, 
greva lucrătorilor de la serviciile de

întreţinere din întreaga industrie. 
Uniunile sindicale ale montorilor şi 
electricienilor au hotărît, luni noap
tea, să menţină în continuare piche
tele greviste la aproximativ 200 de 
fabrici şi firme comerciale. Ca ur
mare a grevei, o bună parte din 
aceste întreprinderi şi-au încetat to
tal sau parţial activitatea.

® CASA ALBĂ A DAT PUBLICI
TĂŢII LUNI UN MEMORANDUM AL 
PREŞEDINTELUI NIXON, în care se 
cere Congresului să aprobe ridica
rea plafonului datoriei publice a 
S.U.A. la 382 miliarde dolari. Limita 
maximă a datoriei publice adoptate 
de Congres este în prezent de 365 
miliárde dolari. Agenţia U.P.I., care 
relatează despre această cerere, 
menţionează că actualmente datoria 
publică a guvernului depăşeşte 363 
miliarde dolari.

Congresul se va pronunţa asupra 
acestui mesaj cel tîrziu la 15 apri
lie a.c.

#  CU PRILEJUL CELEI DE-A21-A 
ANIVERSĂRI A VICTORIEI PO- 
PORULUI MUNCITOR CEHOSLO
VAC, DIN FEBRUARIE, marţi a avut 
loc la Hradul din Praga o întîinire 
a conducătorilor P.C. din Cehoslo
vacia cu membri ai miliţiilor popu
lare şi cu vechi membri de partid. 
La întîinire a luat cuvîntul Alexan
der Dubcek, prim-secretar al C.C. 
al P.C. din Cehoslovacia.

Cu acest prilej, unor unităţi ale 
miliţiilor populare şi unor membri 
ai lor le-au fost înminate distincţii.

9  IN ITALIA A ÎNCEPUT PRO
DUCŢIA UNUI GEN DE ÎNCĂLŢĂ
MINTE „DE SECURITATE" pentru 
casieri sau pentru persoanele care 
transportă bunuri de preţ. Pantofii, 
care la prima vedere nu se deose
besc cu nimic de cei obişnuiţi, sínt 
prevăzuţi cu două plăcuţe de con
tact — una pe ştaiful pantofului 
drept, iar cealaltă în tocul panto
fului sting. Este suficient ca cel a- 
tacat să-şi atingă călcîiele pentru ca 
printr-o instalaţie cu tranzistori, 
montată în unul dintre tocuri, să 
fie anunţat cel mai apropiat post de 
poliţie pe o rază de 25 km.

întreprinderea „Firul roşu“ 
din comuna Tălmaciu, judefui Sibiu

angajează: ‘
muncitoare necalificate pentru calificare în meseriile de:

— dublătoare
— bobinatoare
— răsucitoare
— gazatoare

Condiţii: — absolvente a 7 (8) clase elementare
— vîrsta între 16 ani împliniţi şi 25 ani
— domiciliul în comsuna Tălmaciu sau cele înveci

nate, de unde se poate face naveta
— să fie apte de muncă pentru a lucra în trei schim

buri, conform fişei medicale.
In timpul şcolarizării muncitoarele eleve‘vor primi o in

demnizaţie lunară de 734 lei, rechizite şcolare gratoite, echipa
ment de protecţie, cît şi masa la cantină contra coet.

Pentru anul 1969 întreprinderea nu poate ţasigura cazare 
în căminele muncitoreşti.

Durata şcolarizării este de 4 luni. 
înscrierile se vor face pînă la data de 1 martie Ü969, cînd ur
mează să începem cursurile.

Actele care compun dosarul pentru însciuerea la cursuri 
de scurtă durată, pentru secţia răsucitorie, şi în baza căruia 
candidatele vor putea fi admise la examenul de admitere, care 
va avea loc la data de 1 martie 1969:

— cerere de înscriere (tip)-.
— certificat de naştere.
— certificat de studii 7—8 clase
— adeverinţă de sănătate, eliberată de dispensarul me

dical.
— pentru membrii C.A.P., adeveririţă de la C.A.P.
Depunerea actelor şi informaţii, zil:f*ic, la biroul învăţă- 

mînt, între orele 10—12.

M O V !
In str. Luptei nr. 6 (prin str. Gh. Gheorghiu-Dej)

s-a deschis de curînd „BUFETUL HIPODROM“, aparţinînd de 
I.H.R. Sibiu. Zilnic se pot servi:

— gustări calde şi reci,
— preparate la grătar şi alte preparate culinare
— băuturi în sortiment variat.
Se pot organiza reuniuni familiale, nunţi, etc. cu meniuri 

special comandate, pentru cca. 60 persoane. Bufetul funcţio
nează zilnic de la orele 7—23. Loc de parcare lîngă bufet.

întreprinderea de reparaţii utilaje 
şi mecanisme Sibiu

angajează de urgenţă:
— un desenator tehnic.

Informaţii da biroul personal.

Norm ele
legale privind pescuitul

Extras din decretul nr. 43/1954 pentru reglementarea pescuitu
lui şi protecţia fondului piscicol modificat prin decretul nr. 50 
din 29 ianuarie 1969, publicat în Buletinul Oficial nr. 15, din 
30 ianuarie 1969.

Art. 4. (aliniatul 2). De asemenea Consiliul de Miniştri va 
stabili contravenţiile la normele pentru reglementarea pescuitu
lui şi protecţia fondului piscicol, prevăzînd sancţiuni si pentru 
persoanele juridice. '

Art. 5. Constituie infracţiune şi se pedepseşte cu închi
soare de la o lună la 1 an, sau cu amendă de la 1 000 lei la 
3 000 lei:

a. pescuitul ca îndeletnicire în locuri sau perioade inter
zise, ori prin metode sau cu unelte nepermise de dispoziţiunile 
legale sau al peştelui sub măsura legală, ori al speciilor al căror 
pescuit este interzis.

b. efectuarea fără avizul Ministerului Industriei Alimentare 
— respectiv al Ministerului Economiei Forestiere, pentru apele 
de munte — a lucrărilor de amenajări şi ameliorări piscicole 
sauAa acumulărilor de apă, care au legătură directă sau indirectă 
cu înmulţirea sau creşterea peştilor.

Art. 6. Se pedepseşte cu închisoare de la 3 luni la 2 ani:
a. pescuitul prin orice metode, al reproducătorilor, fără au

torizaţia unităţii economice care are în administrare bazinul 
piscicol respectiv, sau distrugerea icrelor de peşte în timpul pe
rioadei de prohibiţie. r  *

b. pescuitul, fără autorizaţie legală, precum şi săvîrşirea în- ! 
fracţiunii prevăzute la art. 5 lit. a în bazinele piscicole amena- i 
jate.

„ „ Art‘ 7‘, Faptele prevăzute la art. 5 litera a se pedepsesc cu 
închisoare de la 1 la 3 ani, iar cele prevăzute la art. 6 se pe
depsesc cu închisoare de la 1 la 4 ani, dacă sínt săvîrşitc în tim- :
pul nopţii sau de trei sau mai multe persoane împreună.

Art. 10. Pe lîngă organele de urmărire penală sínt compe- 
- t e  să constate faptele prevăzute la art. 5, 6 şi 7 împuterni-

— Ministerului Industriei Alimentare, pentru toate bazi
nele piscicole

— Consiliului Superior al Agriculturii i
— Ministerului Economiei Forestiere

Uniunii Naţionale a Cooperativelor Agricole de Pro- I
ducţie

— Asociaţiei Generale a Vînătorilor şi Pescarilor Sportivi 
c“n Republica Socialistă România şi ai comitetelor executive ale 
consulilor populare, fiecare pentru bazinul piscicol pe care îl 
are in administrare.

Art. 11. Prevederile art. 5, 6, 7 şi 10 intră în vigoare 
odata cu noul Cod penal.

Pierdut dovadă porumb nr. 0326 din 11 noiembrie 1968, pe numeie Hoprich 
Matei, comuna Cristian, judeţul Sibiu. 0  declar nulă.
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